

ພິທີສູນບຸນລູກເລືອກອາວຸທັງສູນບຸນອຳນວຍ ປ ໓໐໐ ແລະຊຶ່ງໄດ້ຈັດໃຫ້ກົມບຸນບຸນກັບໃບປ່າ ໄມ້ ແຫ່ງນຶ່ງໃບບິດິເວຍບະຄອບຄຸງ ງຳນັນ.

ໃບອະຍະສອງດັບເວົ້າກຳມະກຳລູກເລືອກອາວຸທັງສູນບຸນ ໒໐໐ ກວ່າຄົນ ໄດ້ອອກຄວາງປີ້ນີ ໃບກາບປິກກຳມະກຳລູກເລືອກເຈົ້າ

ແລະໄດ້ດັງຄະນະລູກເລືອກອຳນວຍ ບັນດາ ເປັນເພື່ອກຳມະກຳລູກເລືອກອາວຸທັງໄດ້ສູນບຸນ ກັບ ປ່າງຊຸມຊົນ ເພື່ອນີ້.

ປະເທດລາວ ໃບປະຈຸມບອກປະເທດ

=====

ລຸງງຳນັນ.- ຂ້າວຜູງຮອດກາບແຈ້ງວ່າ ໄດ້ແຕ່ງດັງທ້າວພັນ ເຫງົາມີວັດ ສອງອະພິບິດິກິນຢຸດບັງ ໃຫ້ໄປຕາງ ທ້າປະເທດລາວໃບປະຈຸມບຸນ ວະເສື້ອງບັນທາດ້າຍເມດຸກິດເລົ່າ ຊຶ່ງອີງກາບອາທາຍແລະຢຸດບັງແຫ່ງ ລະຫະປະຈຸມບຸນ ໄດ້ເປີດກາບປະຈຸມບຸນທີ່ບັງກອກ(ປະເທດໄທ) ພາຍໃນວັນທີ່ ໒ ເຖິງວັນ ທີ່ ໑໒ ຊຶ່ງຍີ່ປະ ໑໑໖໓ ນີ້.

ຂ້າວມາ ເຖິງ

=====

ລຸງງຳນັນ.- ມີວັນທີ່ ໓໑ ເດືອນແລ້ວນີ້ ມະເລັດເຈົ້າບວຍະພູມມາ ບາວິກ ສ.ມ.ຕ.ແຫ່ງປະເທດລາວ ພ້ອມດ້ວຍ ເຈົ້າມ່ອນແລະບາອັອບເອກລູບເກີດ ໄດ້ກັບອາກະນະຄອບຄູອງພະບາງແລ້ວແລະໄດ້ມາ ເຖິງບະຄອບ ລຸງງຳນັນປ່າງສວັດດິພາຍ ໂດຍເຂີ້ອຍີ້ຍີ້ "ແອ ອາລຸບ" ພິເວດາປະມາຍ ໑໒ ໂມງ ໓໐ ບາວິກ. ໃບ ໂອກາດກັບຄືນອອງມະເລັດບາວິກ ສ.ມ.ຕ.ຕາວນີ້ ມີເຈົ້າບາວອັກອາລຸບຜູ້ໃຫຍ່ໄດ້ ພາກັນໄປລິຖ້າສັວດັບປ່າງນາກາບອິກັດວຍ

ລຸງງຳນັນ.- ມີວັນທີ່ ໓໑ ເດືອນແລ້ວນີ້ ທ້າຍເຖືອງ ປະທຸມຈຸດ ອະພິບິດິກິນໂດຍສະບາຍກາບແຫ່ງປະເທດລາວ ຊຶ່ງໄດ້ໄປຮ່ວມປະຈຸມບຸນ ວະເສື້ອງກາບແລກຢຸບ ພິຍ ມິກສາອະທວ່າງຈຸດຕ່າງໆໃບພາກອາລຸບ ໄດ້ ທີ່ໄດ້ເປີດສັບທ້າງກອກ(ປະເທດໄທ)ບັນ ບັດນີ້ໄດ້ກັບມາ ເຖິງບະຄອບລຸງງຳນັນແລ້ວໂດຍສວັດ ດິພາຍແລະ ໂດຍເຂີ້ອຍີ້ຍີ້ "ແອ ຫລຸ ດອນມາ"

ລຸງ ດັກບັກ ມະເລັດບາວິກໃບປະເທດລາວ

=====

ລຸງງຳນັນ.- "ເມີຊີເອີ ບາກແລດ" ທິດສາດນະກັມກາບວັກມະເລັດບາວິກ ໄດ້ອອກລຸງ ເວັ້ນຢ່າຍປະເທດ ລາວພາກໃຕ້ ພາຍໃນເວລາ ໓ ວັນຕອອດມາ ແຕ່ວັນທີ່ ໒໔ ເຖິງວັນທີ່ ໒໙ ເດືອນ ໑໙໕໒ ແລ້ວນີ້. ພ້ອມນີ້ ຍັງມີ "ເມີຊີເອີ ຊະດິກ" ທິດສາດກາບຢຸດບັງປະຈຸມບຸນກັມກາບນີ້ ແລະ "ວິສເມ ຕຸ້ຊຳບຸນບາກອາລຸບປະທາຍໄດ້ໄປຮ່ວມໃບກາບສຳບວດດ້າຍເມດຸກິດລອງປະເທດລາວທີ່ໄດ້ເປີດສັບທ້າງກອກ ຕາມຄຳສັ່ງອງອັດຖະບາດວັງມີຜູ້ ວາງບາວ ຕຸ້ຊຳບຸນ ເລດແລະປ່າຍທລຸ ດອນມາ ທາງບາບ ໄດ້ໄປຮ່ວມໃບກາບຢູ່ ນຳມາປະເທດພາກນີ້ອິກັດວຍ ເຊັ່ນ : "ເມີຊີເອີ ປູບເຊີ ຈື່" ບາບຊາງທິ ອະນິວິທະຍາ ແຫ່ງມຸບກາງຄັນດັວ້າ, "ເມີຊີເອີ ລຸບ" ປູບ ອາກວັກ ພາກວິທະຍາ ພະສາກາງຄັນ ດວ້າດ້າຍເດັກນິກແລະວິທະຍາສາດ ແລະ "ເມີຊີເອີ ຈື່" ບາບຊາງ ທາງບາບຊີບປະເທດລາວ ວະເສື້ອງ

ກາບຢຸດເລົ່າ ໃຊ້ເຖືອງຈັກ.

ໃບວັນທີ່ ໒໔/໑໒/໕໕ ເວລາ ໑໑ ໂມງ ໓໐ ບາວິກ ແລະ ໂດຍເຂີ້ອຍີ້ຍີ້ເມດ "ເມີຊີເອີ ບາກແລດ" ໄດ້ມາ ເຖິງບະຄອບລຸງງຳນັນແລະໄດ້ປຸດຢູ່ນີ້ເປັນເວລາອັນຍິ່ງເພື່ອເລົ່າ ເວົ້າບາວິກ ສ.ມ.ຕ.ແຫ່ງປະເທດລາວ ແລະທ້າຍສາສູດວ່າຢູ່ເລດປະຈຸມບຸນປະເທດລາວອິກັດວຍ.

ໃບ ໂອກາດກາບໄປຢູ່ ນຳມາຕາວນີ້ ມີເຈົ້າບາບສູງປະທັບເຂີ້ອຍີ້ ໄປດັບປະທັບ ມີ "ຊິນ ຊີເອີ ພິມຊີບ" ອຸປະຕອຍະເມືອກັບຜູ້ ງຳນັນ, "ເມີຊີເອີ ກອນ" ຜູ້ຕາງທ້າວປະກັມກາບຊ່ວຍເສື້ອ ທ້າງເລດຖິກອອຍເມືອກັບ, ທ້າວຄັ້ງປັດ ຜູ້ແທນອາລອບແລ້ວງວັຍະເດດ, "ເມີຊີເອີ ເລກິເອືອງ" ສາສູດໃຫຍ່ກາບແບບຍັງ, ທ້າວອອຸທັກ ສອງສາສູດໃຫຍ່ກາບແບບຍັງ ແລະທ້າວອັບທອຍ ເລ ລາຍຸກາບແຫ່ງກັມກາບຊ່ວຍເສື້ອອອຍເມືອກັບຜູ້ ງຳນັນ.

ວັນທີ່ ໒໔ ເດືອນ ໑໙໕໒ ເຮົາ "ເມີຊີເອີ ບາກແລດ" ແລະຄະນະໄດ້ໄປເຖິງເຊ ໃບ ເວລາ ໑໒ ໂມງ ແລະຖືກດ້ອຍສັບປ່າງມິນາ ດາກເຈົ້າບາບໃບທັງຖິ້ຍ.

ຕໍ່ອາກຳນັນໄດ້ພາກັນເຂີນໄປເຖິງບາບວິໄນ ຊຶ່ງເປັນປະເມີໄດ້ກະ ໄວ້ໃຫ້ເປັນທັງທິດສອງກາບ ຢຸດບັງໃກ້ເຊບັ້ງ ໄພ່.

ຜູ້ອາກໄດ້ຖືກທ້າວບາບວິແລ້ວ ບັນດາເຈົ້າບາບຍີ້ໄດ້ລົບທະບາກັນປ່າງຍິດບາວລຸງ ດວ້າກາບ ລຳຮອດດິບນີ້ ໂດຍສາສູດໃຫຍ່ກາບແບບຍັງເປັນຜູ້ເລືອກ.

ວັນນີ້ໄດ້ພາກັນໄປເຖິງທ່າແຂກ ແລະໄດ້ຖືກດັບດ້ອຍໂດຍທ້າຍເຈົ້າແລ້ວຕາງມ່ອນແລະບັນດາ ເຈົ້າບາບສູງທ້າຍ.

ວັນທີ່ ໒໕ ເດືອນ ໑໙໕໒ ຄະນະເຈົ້າບາບຍີ້ໄດ້ແບ່ງກອບໃຫ້ເປັນສອງສອດ ຄືສອດທີ່ຢູ່ ມີ "ເມີຊີເອີ ບາກແລດ", ເລກິເອືອງ, ພິມຊີບ, ກອນ" ແລະທ້າຍເຈົ້າແລ້ວງທ່າແຂກ ໄດ້ພາກັນ ໄປຢ່າຍປັກດິພິພິວັດ ເພື່ອນຳອອດກາບຄັ້ງ ໃນຄັ້ງ ທ້າຍຊ່ວຍເສື້ອໃຫ້ມິກ ມໄດ້ເປັນຕໍ່ໄປ. ສ່ອຍສອດຕຸ້ລຸ ວາງບາບແລະບາບຊ່າງນັບ ໄດ້ພາກັນແຍກທາງໄປຮູບກາບວິໄນ ເພື່ອລັງເລດກາບບັກ ເດັກນິກ ລຸງດວ້າກາບຢຸດບັງແລະກາບຊີບປະ ທາຍ ພ້ອມທັງວິທີໄດ້ເລື່ອງຈັກກິກັດວຍ.

ວັນດອຍບາບທັງສອງສອດໄດ້ພາກັນກັບມາເລົ່າ ໂຮມກັນທີ່ ເຊ ໃບ ເພື່ອແລກຢຸບ ບວດນາຍິດ ດອກບເທັຍອະຫວ່າງກັນແລະກັນ. ພິເວດາປະມາຍ ໑໑ ໂມງ ໔໕ ບາວິກ ເຂີ້ອຍີ້ຍີ້ເມດໄດ້ພາ ຄະນະເຈົ້າບາບຄັ້ງກ່ອນໄປຮູບເມືອງປາກເຊ ແລະໄດ້ຖືກດັບດ້ອຍໂດຍທ້າຍເຈົ້າແລ້ວງທ້າຍນັບ ພ້ອມ ທັງໄດ້ຖືກເຊື້ອເຊີບຮວມຮັບປະດາບວກທາງວິໄນວຍ.

ວັນອາທິດ ທີ່ ໒໖ ເດືອນນັ້ນ "ເມີຊີເອີ ບາກແລດ" ແລະຄະນະໄດ້ພາກັນໄປຢູ່ ນຳເຖິງຄະ ດາຍິບຸກຊຶ່ງທີ່ລົງບິດິເວຍ ແລະໄດ້ພາກັນອະບາ ເຖິງກາບຢຸດບັງກາບ ແລະແຂກກັບປັ້ງ.

ຜູ້ອາກໄດ້ອັບທ້າຍທາງທາຍຍະພິມພິມແລ້ວ "ເມີຊີເອີ ບາກແລດ" ແລະຄະນະໄດ້ພາກັນອັບເຂີ້ອ ຍິບໄປເຮືອເຜີ້ເຜີ້ ຈືບຕໍ່ແລະສັບກາ ແລະທາງອິດໄພ່ທ້າຍ ພ້ອມທັງປ່າ ໄມ້ຕິບທີ່ນຸ່ມລະປະ ໂມກ ແລະທີ່ສ່ວນຕອກ ເຜືອງ.

.....

ກັບເຊິ່ງປາກເຊິ່ງໄດ້ພາກັນໄປສູ່ບ່ອນນາກຳມະລັກຂອງໂດຍເສືອຈັກ"ເລດຖາເຮືອນ".
 ຄູ່ທ່ານ ທັງໝົດທີ່ 6 ເລດຖາ ເສືອບິບລັກບິບໄລ່ນຳສິ່ງ"ເມີຊີເອີ ພິມຊິບ", ເມີ
 ຊີເອີ ເລດຖາເຮືອນ ຫຼື ເສືອບິບເສືອບິບ "ແອ ທາລ ດຸນາມ" ໄປຮັບປະເທດທາງ ດຸນາມນີ້ ໄປ
 ມ່ວນ "ບຸນ" "ເມີຊີເອີ ບາກເລດ" ແລະ ຕໍ່ລຸ້ນ ດຸນາມທັງສອງໄດ້ລົງອອດເມືອງລຸ່ມສາດ (ປະເທດ
 ລາວ).

ຫຼັງຈາກການສົ່ງອອກປະເທດລາວພາກໄດ້ດ່ວນ ທິດທ່ານບະກັມການຊ່ວຍເຫຼືອຄັ້ງອຳນາດຄຸກິດ
 ສະເໜີກັບແລະ ດຸນາມນີ້ ໄດ້ພາກັນເອົາໃຈໃສ່ເປັນຝ່າງຝັ່ງ ກັບການຊ່ວຍເຫຼືອຈາກປະເທດ
 ສະເໜີກັບ. ແລະ ຍັງໄດ້ກ່າວເຖິງ ກ່ຽວກັບ ທ່ານ ທີ່ເຫດການນີ້ບໍ່ມີຜູ້ອຳນວຍເຫຼືອ ໃຫ້
 ໄດ້ຄົບຄ້າເຈັບຝ່າງຂອງການໄປດ່ວນນີ້ເປັນຝ່າງຝັ່ງ.

ປາກກາວ

ລຸງຮຸ້ນ. ໃບດັບທີ່ 46 ຊຶ່ງຈື່ປ 46 ວິມ ດອກ ປະມານ 40 ໂມງ ເຊິ່ງ ບໍ່ມີ ທິດທ່ານທີ່ລຸງຮຸ້ນ
 ທ່ານນີ້ກຳລັງເປີດປະມຸບຮັບເອົາການກໍ່ສ້າງເສືອບື້ງຊຶ່ງ ພ້ອມເສືອບຸກຄົນແລະ ອື່ນໆ ເພື່ອຈັດໃຫ້ເປັນ
 ທີ່ພັກແກ້ບັນດາບະກັມການຊ່ວຍເຫຼືອທາງເສດຖະກິດສະເໜີກັບທີ່ລຸງຮຸ້ນ.

- ທາງອັດຕາບາດໄດ້ກະເຊີນໄດ້ພົບວ່າການກໍ່ສ້າງນີ້ປະມານ 6 ກຸ ພັນ ກີບ.
- ຄ່າປະຕິບັດປະກັບຄືດອກ ໃຫ້ຕ່າງ 6 ພັນກີບ.
- ແລະ ຄ່າປະກັບແທ້ປັນ ໃຫ້ຕ່າງ 40 ພັນກີບ.

ສິນໃຈ ເຊິ່ງເຊື່ອວ່າຈັ່ງຂໍປະມຸບການກໍ່ສ້າງນີ້ໄປຍັງກົມໂທທາທິການບຸລຸງຮຸ້ນ ກ່ອນດັບທີ່
 46 ຊຶ່ງຈື່ປ 46 ວິມ ຕັ້ງການແລະ ດັບຍັບ.

ສ່ວນອື່ນ ໃດຈົບ
 0-0-0-0-0

ດຸດລຸງການຂອງກອງບັນຊາການທະຫານປ່ອງເລດປະຈຳວັນທີ່ ມ່ວ ເລດຖາມ 46 ວິມ ຕັ້ງວ່າ
ໃບຊ່ວຍ ດຸນາມເສືອ. ທາງລ່ວນໄດ້ຂອງບໍ່ມີເວນປະຕິບັດການແບບ "ເປີດຕູ້" ຂອງຝ່າງຝັ່ງ-ທາລ ດຸນາມ ຊຶ່ງກໍ່
 ລົງລຸ່ມບາດຝ່າຍ ຕົວເຫຼ້າຄຸ້ມຄອງເປີດສົບໄລ່ແລະ ປີບໃຫຍ່ໄດ້ອະນຸຍາດພັດທະນາຕົວຊຶ່ງແຕກຕື່ອກ
 ຈາກວົງປະຕິບັດການບັນ ຝ່າງສັກສິດ. ໃບບັນຊີໄດ້ພົບພໍ້ຊາກພົບຂອງຄັດ 60 ລິບ ເມື່ອວັນ
 ທີ່ ມ່ວ ເລດຖາມແລ້ວນີ້ ໄດ້ຈັບມັດ 60 ລິບ ໄດ້ເຮັດອາວຸດປີບສູງທາງບຸກບຸກ, ປີບໂອໂດມາທິກ 40
 ກວ່າກະບອກ, ປີບຄືກາວບວນບໍ່ອອກພ້ອມທັງກະລຸນາປີບຈຳນວນບາງສິ່ງກໍ່ໄດ້ຕິກຢູ່ໃບກຳນິຂອງຝ່າງ
 ຝ່າງຝັ່ງ-ທາລ ດຸນາມ.

ດອນທາງຕົວຂອງບັນຊາ ດັບ ທະຫານນຳປະຈຳວັນທີ່ບໍ່ມີຄວາມອະເໝີໄດ້ຍິງເສືອລ່າລຸງ
 ລິບແລະ ອາວຸດຕັ້ງໃຫ້ປະກວບຊຶ່ງພວກບານທະຫານອອກຈາກວົງລ່ວນ ຫຼື ຫຼາຍກວ່າ.

ທາງລ່ວນບໍ່ອອກຂອງເລດປະຕິບັດພາກເສືອ ກອງກວາດລ້າງໄດ້ອອກວ່າເບີນກາບເປັນຄວບບໍ່ອອກ
 ໄດ້ຈັບມັດ 60 ກວ່າລິບ ຊຶ່ງໃບຈຳນວນນີ້ມີພັບກາບ ກາບເມືອງຄວມປັດຕ້ວ 40 ລິບ.
 ທາງເລດຖາມ ກອງກວາດເລດປະຕິບັດກອງຝັ່ງ ໄດ້ປະທະກັບກຳລັງລ່ວນຝັ່ງຂອງກະບົດທາງ
 ລ່ວນໄດ້ຂອງກົບໂບບ"

ໂຊງອຸບ. ໃບເລດ "ດັບຜູ້" ທາງຂາກໂຊງອຸບໄປທາງດ້ວຍວິກລຸງເຮືອ ໂຊງອຸບ 66 ກ. ມ. ທາລ ດ
 ພິບ ມ່ວ ກວ່າລິບໄດ້ຖືກຍິງຕາ ບຸກເທວ່າງຝ່າງຝັ່ງ-ທາລ ດຸນາມກວາດລ້າງກະບຸກ
 ມ່ວນີ້. ຝ່າງຝັ່ງ-ທາລ ດຸນາມໄດ້ເຊີນຊີວິດ 46 ລິບ ແລະ ບາດເຈັບ ມ່ວ ລິບ. ເມື່ອວັນຂອງທ່ານ
 ຂອງການປະຕິບັດກວາດລ້າງ ມັດຕາໄດ້ຖືກຍິງຕາ ດາ ລິບ, ຝ່າງຝັ່ງ-ທາລ ດຸນາມເຊີນ ໄປ ກ ລິບ.

ໂຊງອຸບ. ກະແສຂອງອາກາດກວາດລ້າງ ປະເທດ "ການາດາ" ໄດ້ຮັບຮູ້ຄຸນາບທາງດາວທາລ ດຸນາມແລ້ວ.
 ພຽງໃດກໍ່ມີ ໃບຂະບັບຝັ່ງຈະບໍ່ໄດ້ເປີດການບິດຕິທາງການທະຫານຂອງຝ່າງປະເທດນີ້ເທື່ອ.
 ປະເທດ "ການາດາ" ເປັນປະເທດທີ່ ມ່ວ ຊຶ່ງໄດ້ຮັບຮູ້ຄຸນາບທາລ ດຸນາມ.

ໂຊງອຸບ. "ເມີຊີເອີ ຫຼຸບເປີດກອກ" ບາດທິເທສບາບເລດໂຊງອຸບ-ເອີເລີບ ໄດ້ກ່າວໃບກາບມັນພາດແກ່
 ຕູ້ແທບທັງຄິດ ເຊິ່ງມີຕິການເລືອກຕັ້ງພະທາເທບບາບທີ່ຈະວ່າເປັນໄປໃບດັບທີ່ 46 ຊຶ່ງຈື່ປ 46 ວິ
 ທ່ານນີ້. ຊາວເມືອງໂຊງອຸບ 46 ວິມ ຄົບຊຸດໄປເລືອກພະທາທິເທສບາບ ຊຶ່ງກົບເລດອາະ
 ວັດຕໍ່ອອດມະຄອນບາບເຊິ່ງ ກ ເລດ.

ສ່ວນປະເທດຝ່າງເລດ ແລະ ວົງພະທະພັນຝ່າງເລດ
 0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0-0

ປາກກາວ. ໃບໂອກາດທາງດັບບິນໃຫ້ "ເມີຊີເອີ ພິເອສ ເລີ ເຊີເອີ" ມ. ມ. ດ. ກ່ອນວ່າການກະຊວງກະ
 ໂພນ ໄດ້ລົງກາລາບ ວອບພວນລ່ວນໂປ້ບັງຂັກອາກາດນຳອະທາທະແລະພິເອສຊຶ່ງມັງກັດ
 ໃບກະຊວງກະຊາ ໂພນ ດັງມີໂອກາດໃບດອບຝັ່ງ ມີ ບິບເປັນເລດ ມີ ປິເຊິ່ງເຮັດບາບນຳມີ
 ສັກພະເຈົ້າລາວເປີດເຜີຍເຊິ່ງດວກນາກນັບ ອຸມທະສອງທ່ານແລະລິບ ຊຶ່ງມີຄັກອງພັນ. ໃດ
 ສະເພາະທີ່ຄິດ ສັກພະເຈົ້າຂໍປາກຈິດໃຈໄປຍັງເຊິ່ງທະຫາບໃບບິນ ດິບພະລະກໍເອ ຊຶ່ງກຳລັງປະຕິ
 ບັດທ່ານທີ່ວັດບາດນາມເມື່ອບາດທິເທສບາບພິເອສພິເອສກັບປະເທດຝັ່ງເລດແລະພິເອສພະທາບຂອງໂລກ.
 ທັງຄິດບິບສັກພະເຈົ້າຂໍແດງດວກນັບຖືແລະສິມອບຄວາມໄວ້ວາງໃຈໃບກິຈາກ ນຳຊຶ່ງຈະຕ້ອງວ່າເປັນ
 ໃບສັບດ້ວຍ.

ຊອກລຸງ. ໃບອາລະດິຖຸແທງດັບສິບປີໃຫ້ 4 ຊຶ່ງຈື່ປ 46 ວິ ມີ "ເມີຊີເອີ ອາບແບສ ຊາ ໂອ" ປະທາບສະ
 ພາ ພະທະພັນຝ່າງເລດ ໄດ້ອັບພະ ໂທອະ ເລດຂອງພະບາດທິເທສບາບເດັດພະເຈົ້າແລະລິບມີສ່ວນຈຶ່ງຜ່າງ
 ພະອາລາບາຈັກກວາລະຍັບຝັ່ງ ດັງມີໂອກາດນັ້ນໄປຍັ້ : " ໃບອາລະດິຖຸແທງດັບສິບປີໃຫ້ ສັກພະ
 ເຈົ້າຮູ້ມີກິບິດທີ່ຈະແດງເຊິ່ງດວກນັບຖືພິເອສໃຈຊຶ່ງມີສິດທາ ໃດພະທະພາບໃບຄວບຕິດຂອງສັກພະເຈົ້າ
 ຂອງ ສິພາບຈຶ່ງໄດ້ອັບພະອັບເຕັມຝຸ່ນໄປດ້ວຍອາກາດນາກແລະອາກາດນາກມີມັນໂປຼຟາບອາລຸງ
 ກັນກັບສັກພະເຈົ້າ ໄດ້ມີຝັ່ງພະທະ ໄປຝັ່ງເລດສ່ວນນັບ ວາ ພຽດ ແທ້ແລະຄວາມກວ້າງໃຫຍ່ໂພກາບ

ອັນມີທຳບຸນເປັນຜູ້ບໍລິຫານການເອກະຊົນ ອັນຍິ່ງທຳບຸນກໍລົງເປັນຜູ້ບໍລິຫານ ບັນດາເປັນວົງການ ອັນມີຈຸດບຸນຮ່ວມຮູ້ກັນດ້ວຍຄວາມສຸຂັດກັນ ມີຜູ້ບໍລິຫານອາດ ມີອາບາຈັກລາວ.

ນັບ "ເມີຊີເອີ ອາລແບອ໌ ຊາ ໂອ" ໄດ້ຖອກບັນດາບັນດາໃຈຕວນນີ້ໄປນີ້ ັ້າພະບາດ ສູ້ຊິກຊາບຊິງໃບພະພອນຊິງພະອົງ ໄດ້ຖືກມີດີພະພາ ລະທະພັນດັ່ງເດດແລະຕິດຂອງສ້າງຊາບຊິງ ໃບທຳບຸນອາດ ວກັບ ັ້າພະບາດຂໍອວຍພອນໃຫ້ພະອົງພ້ອມດ້ວຍພະພອນຊິງສາບຊິງ ຕອອດເຊິງປະ ຊາຊົນພິເສດຂອງພະອົງ ຈົງຊິງປະສົບແດດັບຊິງຄາ ຄວາມກວ້າງໃຫຍ່ໄພາບພະພອນອຸລິນລິນ ບຸນຂອງພະອາຊາບາຈັກຕອອດເຊິງພະພາ ພະພະພັນດັ່ງເດດ.

ບອກກາກນີ້ ພະເຈົ້າບາດວາ ຈະຮຽງປະເທດທຸລຸ ດບາມັງ ໄດ້ຖືກມີໃຫ້ອະເລກອາດພອນໄປ ບັງ "ເມີຊີເອີ ອາລແບອ໌ ຊາ ໂອ" ເຊີບຊາວກັບ ແລະທາງຝ່າຍ "ເມີຊີເອີ ອາລແບອ໌ ຊາ ໂອ" ກໍໄດ້ ຕອບໄປແລ້ວ.

- ປາກອີ່.** - ປະທານາທິບໍດີທາງສາທາລະນະອັນດັ່ງເດດໄດ້ມອບທາບໃຫ້ "ເມີຊີເອີ ເອີເບ ໂມເປ" ທີ່ຖືກສັກ ປະຕິສຸບລັງຄົມ ເປັນຜູ້ປະກອບດບະວິດຸບາບູໄປ.
- ປາກອີ່.** - "ເມີຊີເອີ ແຊງລັງ ໂອນີ ໂອດ" ໄດ້ຕ້ອນຮັບບັນດາທຸດກ່າງປະເທດຊິງໄປອວຍໃຫ້ພອນໃບໂອກາດ ແຫ່ງອັນອັນນີ້ໃຫ້ ຜູ້ໄປອວຍໃຫ້ ມີເຈົ້າຊາວ "ບິສຸອກ" ສ້າງຊາວໃຫຍ່ໄປ ດບາມປະຈຳປະເທດດັ່ງ ເດດ, ຈຳຊາວໂມນີເອດ ສ້າງຊາວໃຫຍ່ແມ່ນແລະແດດເຈົ້າຄຳນັກ ສ້າງຊາວໃຫຍ່ລາວໄປຮ່ວມ ບຳດັບວບ.

ຂາດກ່າງປະເທດ
ອີ-ອີ-ອີ-ອີ-ອີ

ເອີເກເອີ. - ຕາມທັງມີພິມ "ອາບຊາບາບ" ແຈ້ງວ່າ "ຊຸດັງ" ຈະໄດ້ຊື່ແຈ້ງເຊິງອາດປະສົງບິດເວດາ ເລືອກລັງດີໄປ ອີກ ໙ ເດືອນ ຊິງແຕ່ເລີນໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນສຳບຸນເອີອບເດດາມ ໑໙໕໒ ທັງມີພິມອະບັນຍັກາວດີໄປ ວ່າ ກາບພິປະແຕ່ອັງກິດມີຄວາມກັກຊັກໃບເອື້ອງຕອບບັນທຶກເອື້ອງ "ເອຊີບ" ກູ ວກັບບັນທຶກ "ຊຸດັງ" ບັນ ຈະເວັດໃຫ້ປະເທດອັງກິດເປັນຜູ້ອັນສິດອຸບໃບເອື້ອງງົດປະກຸມອະທວກ່າງອັງກິດແລະ "ເອຊີບ" ລຳອັນເອກອາດຂອງ "ຊຸດັງ".

ໂອນ. - ຕົບເທກອະລັບໃສ່ແບບບັງໃສ່ຂອງອະ ເມສິກັບລຳຟັງ ໄດ້ເກີດອຸປະເທດແລະອົກລົງໃບເອດອະທວກ່າງ "ໂບ ໂລບ" ແລະ "ໂອນ". ບັນລຳຟັງໄດ້ລົງລັບບາບແຈ້ງຂ່າວແຕ່ໃບອະທະພິບັບເອື້ອງ "ໂບ ໂລບ" ຕໍ່ ຈາກນັ້ນ ກໍໄດ້ແຈ້ງຂ່າວອີ່ດັ່ງປະກາບໂຕ. ເມື່ອເກີດອຸປະເທດອົກລົງແລະເກີດໃສ່ບັນ ແມນິລິບິ ລັງ ແກະຕັ້ງຜູ້ເອ້ອັນເທດກາບ ຈຶ່ງໄດ້ບຳດວນແຈ້ງຜູ້ອາດບາບິດ ໂດຍອວຍ.

xxxxxxx
xxxxxxxx xx
xxxxxxxxx
xxxx
xxxxxxxxx
xxxxxxxxx
xxxxxxxxx



ພະບັນທີ່ ໓໕໒ ວັນຈັນ ຜິ້ ໕ ຈຶງອີເປ ໑໙໕໓.
352 / 11th 5 Jan 1953

ສິນຄ້າພາອີໂມປະເທດ

໑໑໑໐໐໐໐໐໐໐
ລິບກາບອາກລາກກິບແປງຂອງອັດຊາບາບຊາວ
ງວດສິບັງ
ອອກເປື້ອວັນທີ່ ໑ ຈຶງອີເປ ໑໙໕໓

ອາງວັນສິບັງ	ເງິນ	໔໐໐.໐໐໐ ກີບ	ໄດ້ແກ່ລາກລາກ	໐໒໑.໓໒໒
" ສິມອງ	ເງິນ	໑໐໐.໐໐໐ ກີບ	" "	໐໑໐.໒໑໙
" ສິມາມ	ເງິນ	໕໐.໐໐໐ ກີບ	" "	໑໐໓.໙໓໙
" ສິສິ	ເງິນ	໑໐.໐໐໐ ກີບ	" "	໑໒໘.໘໒໘ ໑໑໓.໗໒໒ ໐໒໒.໓໒໒ ໐໒໕.໒໑໙ ໑໒໗.໙໑໘
ອາງວັນເລກສ້າຍ ໒ ດິວ	ເງິນ	໕.໐໐໐ ກີບ	ໄດ້ແກ່ລາກກິບແປງເລກສ້າຍ	໔໒໒໓
" ໓ ດິວ	ເງິນ	໑.໐໐໐ ກີບ	ໄດ້ແກ່ລາກກິບແປງເລກສ້າຍ	໗໒໒
" ໔ ດິວ	ເງິນ	໕໐໐ ກີບ	" "	໙໙໑
" ໕ ດິວ	ເງິນ	໑໐໐ ກີບ	" "	໓໒

ນອກຈາກນັ້ນຈັດການອອກລາກກິບແປງຂອງອັດຊາບາບງວດເລກ ມີດັ່ງນີ້:
- ທ້າວເລົາ ອະທິບໍດີກິນບັນດີແຫ່ງກະຊວງຈັງ..... ເປັນ ປະທານ.
- "ເມີຊີເອີ ໂບນາກອກຊີ" ອະທິບໍດີກິນງົບປະມານແລະກວດກາ... ,, ກັນກາບ.
- ທ້າວລຸນອວຍ ຜູ້ບຳນານອາຊາບາກລາວ..... ,, "

ພະອາຊາບາຖກວາ



ເລຂາທິການສາທາລະນະ

ພະຈັນ 2540 ປີ ຄ ຊຸງອິດ 1000
353 7.1.7

ໃຈອາຍໃໝ່ປະເທດ

====ຊື່====
ລ່າລົງພອນປີໄທ
=====

ລູງຈັບ. - ໃບໃບກວດລຸບປີໃໝ່ ດວງ ມີ ບາບິກ ສ ມ.ຕ. ແຫ່ງອັດຖະບາລະວະຊາຊາຍາຊັກຄາວ ໄດ້ລົງຄວາມ
ເຖິງເລຂາທິການໃຫຍ່ປະຈຳປີກຳລັງເຊ່ອງໃຫຍ່ຝັ່ງເລດສີ ໂຄງຈອບດັ່ງນີ້ໃຈຄວາມສີ່ຂອງຕໍ່ໄປນີ້ :
ໃບບາມສອງປະຕິຖບາລະແຫ່ງພະອາຊາບາຖກວາ ເພື່ອໃບບາມສອງສັກພະເຈົ້າ ຂອງ
ຂໍ້ແຈ້ງຄວາມຈິງຕັ້ງຄິດສື່ຄວາມສະຫງ່າໃຈໃຫຍ່ພອນແກ່ຄວບຄືມ ສຳຄວາມບົດແລະແກ່ຜູ້ຮ່ວມໃນສ່ວນນີ້
ຂອງພະເອົາພັ້ງພອນດັບປາກວາກວາມບໍ່ຖືຢ່າງລູງລຸດບາບະບໍ່ຮູ້ກັນ.
ເຮັດເລຂາທິການໃຫຍ່ປະຈຳປີກຳລັງເຊ່ອງໃຫຍ່ຝັ່ງເລດສີ ໂຄງຈອບ ໄດ້ອອກບາບິກທາງໃຫຍ່
ອະເລດເລືອບກັບ ດັ່ງນີ້ອະນຸຍາດຕໍ່ໄປນີ້ :
ສັກພະເຈົ້າຂໍອອກພະເດດພະຍາບຸກຢ່າງຝັ່ງ ທີ່ໄດ້ບັບພອນປີໃໝ່ໃຈກວດລຸບແລະເລືອກອອກ
ສັກພະເຈົ້າຂໍໃຫຍ່ພອນປະເດດ ຂອງ ສັກພະເຈົ້າບໍ່ຮູ້ຢ່າງຄວາມ ກຳນົດໃນໃຈເຖິງເດພອນທ່າຍຂອງ
ເຖິງຄອບຄົວແລະເຖິງບັນດາ ບ.ພ.ຕ. ກຳລັງສັກກຳລັງປະບາບະພອນດວງເດີມ.

ດັ່ງນີ້ອີກ ບາບິກ ສ.ມ.ຕ. ແຫ່ງອັດຖະບາລະວະຊາຊາຍາຊັກຄວາ ຕັ້ງໂຕຮ່ວມສຳເລັດອອກພອນ
ປີໃໝ່ເຖິງອັດຖະບາລະວະຊາຊາຍາຊັກຄວາ ແລະໃບບາມສອງສັກພະເຈົ້າ ຂອງ ຂໍ້ແຈ້ງ
ຄວາມຈິງຕັ້ງຄິດສື່ຄວາມສະຫງ່າໃຈໃຫຍ່ພອນແກ່ຄວບຄືມ ໃຈກວດລຸບປີໃໝ່ ບອກກວນິຍົມ ຂໍ້ແຈ້ງຄວາມ
ບັບຖືມາກວນິຍົມຄັດຄັບ.
ເອບສັກສູງຝັ່ງເລດສີປະເດດພອນ ໄດ້ອອກບາບິກທາງໃຫຍ່ຝັ່ງເລດສີອອກກັບ ດັ່ງນີ້ໃຈ
ຄວາມຕໍ່ໄປນີ້ :

6/2/54 ທ້າ ຝ

ຢ່າງທີ່ປົກກະຕິກວໂບດ. ວ່າງທີ່ລົບທະບາກັບ. ແລະທາງ ໂງຢ"ໂຊຊິອາຊີມ" ກິນິດວານປະສົງບາ
ໂປຣິກາອະບາຢ່າງລາມ.

ລ່າລົງພອນປີໄທ
=====

ແບບອົບດັບບຸກຄົນ. - ເມື່ອອອກຕໍ່ຂອງດັບພວກທີ່ແລ້ວນີ້ ຢ່າງດັບເທາ ພະອາຊາບາຖກວາ ໄດ້ອອກໃຈກວດລຸບປີໃໝ່
ລຸບກວາລູ ງຂອງກວນນິຍົມ ທາງພາກໃຕ້ຂອງ "ປີອົງຢ່າງ" ເນື່ອງຊ່ວງຂອງກິດເລືອ. ບອກ
ກວນນິຍົມ ຢ່າງດັບເທາ ພະອາຊາບາຖກວາ ບັງ ໄດ້ອອກເບີດອິດໄປແລະບວດບາບິກສຳລາຍຢ່າງດັບດູອິກ. ທາງ
ແບບອົບດັບບຸກຄົນ ພວກທະຫານຈີນ ໄດ້ອອກກວດກາລາວລະເວນໃບເຂດບໍ່ອິດເວນ "ອິບບາບ,
ໄດ້ອິດ" ແລະໄດ້ອິດກວດແບບທັງ ໄວ້ເປັນກາບຊື່ວາວ ແຕ່ກັກວ່າດັບລ່າຄອບຄືໃຈກວດລຸບປີໃໝ່
ຂອງຢ່າງລຸບພັບທະນິດ.

ຊົງເຊີ. - ໃບອະທວ່າງທີ່ໄດ້ລົບພວກກວນນິຍົມເລຂາທິການ ວົງກາບ ງຂອງພະອາຊາບາຖກວາ ພະອາຊາບາຖກວາ
ກາກວ່າ : ດັບໄດ້ປ່ອງຂີ່ໃຫຍ່ເຮົາ ງປະມານຊື່ງຝັ່ງໄວ້ ກຸຣ ລັບ ໂດລາ ບັບ ໂປໂຊໂຢບກາບ
ສ້ອມແຂບກິດເລືອ ພາບໂປກາບິດ ຝເດືອນອັງກິດນີ້. ບອກກວນນິຍົມທາງພະອາຊາບາຖກວາ ບັງ
ໄດ້ຊ່ວຍເຊື່ອສິນອີກເກີບກວາ ເຊິ່ງຝັ່ງຂອງງປະມານພ່ວຍນີ້ . ກູ ດັບເຮືອຂອງເລຂາທິການກິດເລືອໄດ້
ເລຂາທິການບຸກຄົນກວ່າ ຈິນບັດບັບບຸກຄົນເລຂາທິການກິດເລືອໄດ້ ໄດ້ອິດວານບິດເລືອງຕັ້ງນີ້ ແຕ່
ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕໍ່ ກິດເລືອກຊື່ໂຂໄດ້ປ່ ເພາະວ່າກິດເລືອໄດ້ໄດ້ອິດເລືອກຊື່ບັບທະບາດເລືອ.

ບາງຄຳອ້າງ. - ທາງກະດວງບັບກັບປະເທດອະເມຣິກັນຄຸລາວາ ບັບແຕ່ເລື່ມລົງຄວາມກິດເລືອເປັນດັບມາ ຢ່າບອກ
ນິຍົມໄດ້ເຊິ່ງ ທະຫານສາບກວ່າຢ່າບອກທະບາດຊາດແລະອະເມຣິກາ ເຖິງ 100 ຕື້. ກ່າວ ຄື
ເຊິ່ງອິດແລະບາດເຈັບສາບກວ່າ 1 ລັບ ຂອງແລບທັກສິນລົບ ມ່ວຍທາງຢ່າອະເມຣິກາ ໄດ້ເຊິ່ງ
ທະຫານໂປ 1 ແລບ 6 ສິບ 4 ພັນຄົນ. ທາກແຕ່ວ່າຄວາມເຊິ່ງທາທາງດັບເທາ ຢ່າອະເມຣິກາ
ກັບໄດ້ເຊິ່ງສາບກວ່າລັດ 6 ຕື້ ທັງນີ້ກິດເລືອກກວນນິຍົມທາ ພະອາຊາບາຖກວາ ໄດ້ອອກປະຕິບັດກາບຢ່າງ
ບໍ່ອາດ ສຸບຢ່າບັບໄດ້ອອກເປັນບາງຊື່ງບາງຄວາ.

ກາສາຊີ. - ມີວັນທີ່ 65 ເລືອບນີ້ "ເມີຊີເອີ ເກລນັງ ແອດລີ" ທີດທັກພັກກັບກອບອັງກິດ ໄດ້ຈັດພິທີລອດວັບ
ດັບຄອບອາດ 100 ປີ ສິນສີ "ກາສາຊີ" ຊື່ງໃບອະທວ່າງນີ້ທາບຸກຄົນລັງເປັນແຂກຂອງຜູ້ວ່າອາຊາບາ
ແຫ່ງ "ປາກິສຖານ". ເມີຊີເອີ ແອດລີ "ອະ ໄດ້ເລືອທາງໄປສ່ວນປະຊາຊນຕະລັງຄົນບິດົມທາກອາຊີ
ຊື່ງອະເປີດສິບຮ້າງກຸ້ງ. ທາບຸກຄົນກວ່າ : ກາບທີ່ປະເທດ "ປາກິສຖານ" ແລະອິບເຊີ ໄດ້
ອິດວານເປັນເອກອາດແລະແນບຄບພັກກັບກອບເປັນຜູ້ຊື່ອຳນາດນັບ ີໄດ້ເລັດໃຫຍ່ໄດ້ອິດວານ
ແດງໃຈແຕ່ປະກາຍໂດ. ບັບວ່າເປັນນາວະຖານທີ່ມຸ່ງມຸ້ງໂພຍຸບ ກອບທີ່ອະເລີບທາງໄປລຸຢ່າງກຸ້ງ
ນີ້ "ເມີຊີເອີ ແອດລີ" ຊື່ໄດ້ມຸ່ງໄປ "ອິດເດນລີ" ເພື່ອພິປະກັບ "ເມີຊີເອີ ເບຊ" . ກູ ດັບກາບ
ປະຊາຊນຕະລັງຄົນບິດົມທາກອາຊີໃນຊື່ງນີ້ ອະນິດພະຜູ້ພັກລົງຄົນບິດົມທາງພາກເອີອົບໄປສ່ວນ
ບັບຄັບສາບກວນນິຍົມ ເປັນສິນ "ເມີຊີເອີ ກິດ ໂບແດ" ແລະອິບຖາອີກ. //

ຂ້າພະເຈົ້າຮູ້ສຶກດີໃຈເປັນຢ່າງຍິ່ງ ທີ່ໄດ້ຮັບພອບອັບປະເສດຂອງພະທ່ານ ດັ່ງນີ້ຂ້າພະເຈົ້າ
ຂໍຂອບພະເດດພະດັບພະສິປາກວ່າ ມາບັນທຶກຢ່າງຍິ່ງພ້ອມດ້ວຍຜາກໄມ້ຊີວິດຂອງຂ້າພະເຈົ້າ ມາບະເທົ້ນ
ອີກດ້ວຍ.

ຂ່າວການຝັງມຸ່ງ
=====

ລູງຈັບ.- "ເນີຊີເອີ ມັກ-ອັງເລດ" ທີ່ປຶກສາແຫ່ງສະພາສະຫະພັນຕໍ່ໂຮງເລດ ຊຶ່ງໄດ້ມາຝັງມຸ່ງມຸ່ງມາບະດອບສູງ
ລູງຈັບແຕ່ວັນທີ່ 6 ຊຶ່ງວິເສດ 1968 ມີບັນທຶກໄດ້ຈາກລູງຈັບໄປສູ່ສູງພະບາງແລ້ວ ແລະຕາມຄະ
ເນວນາ ໄດ້ເລີຍທາງທີ່ໄປເຖິງເມືອງສາ ໂບຍ.

ໃບໂອກາດທີ່ "ເນີຊີເອີ ມັກ-ອັງເລດ" ໄດ້ມາຝັງມຸ່ງມາບະດອບລູງຈັບບັນທຶກ ທ່ານໄດ້ເຂົ້າຝັງມາ
ສູງຕໍ່ໂຮງເລດປະຈຳປະເທດລາວພ້ອມທັງເຂົ້າຮຽນ ສະເດັດເຈົ້າຊັບບະພູມ ບາເປັກຄັດມິນຊີແຫ່ງປະ
ເທດລາວດ້ວຍ ບວກນີ້ຍັງໄດ້ໄປຝັງມຸ່ງມາບະດອບ ທີ່ "ຊີແຊລ" ຜູ້ບັນທຶກກາຍກວາງພັບບັກປະຈຳປະ
ເທດລາວອີກ

ອີກປະການໜຶ່ງ "ເນີຊີເອີ ມັກ-ອັງເລດ" ຍັງໄດ້ຖືກເຊື່ອເຖິງໄປຝັງມຸ່ງມາບະດອບ ທີ່ວາງໃບ
ເມືອງສາປະເທງ ພ້ອມທັງໄດ້ໄປເຖິງວັດວາໂບຍພະດອບລູງຈັບສູງຄັດ ໂລຍທ້າວ ພູງ ພິມະສອບ
ພົວພັນຈາກກາຍກວາງພັບບັກ ໂບຍ ເປັນຜູ້ບັນທຶກກາຍກວາງພັບບັກ ມາບະດອບ.

ຂໍຂອບຂໍ້ສະເໜີຂໍ້ສະເໜີຂໍ້ສະເໜີ

ລູງຈັບ.- ຄະນະກຳມະການຄວບຄູ່ເຮືອນດ້ານພະລາດ ອະເມີນກັບແກ້ງວ່າ ໂບຍເຄືອບ ເວລາມ 1968
ແລ້ວນີ້ ກະຊວງພະບາງກາຍໂບຍອັດທະນະສາດ ພະອາດອາບາຈັກລາວ ທີ່ລູງຈັບ ໄດ້ຮັບນຶ່ງຂອງວ່າ ຈາກ
ຄະນະກຳມະການຄວບຄູ່ເຮືອນດ້ານພະລາດອະເມີນກັບ:

- ເຄື່ອງໄຊ້ຢູ່ອັດທະນະສາດ
- ຈັກລະບົບ ມີ ເຄື່ອງ
- ເຄື່ອງໄຊ້ໃບອາດອາບາ ໂບຍ

ເຄື່ອງຈັກ "ຊີແຊລ 10 ເຄື່ອງ- ສຸບທັງ "ແດມລເຊີ" 1 ກຸ ສຸບ ແລະຜ່າງຜ່າງ 60 ຄັ້ງ.

ຂ່າວນາເຖິງ
=====

ລູງຈັບ.- ໃບດັບທີ່ 6 ຊຶ່ງວິເສດ 1968 ເວລາ 11 ໂມງ 10 ບາທີ ແລະໂດຍເສືອຍໂບຍຂອງບໍລິສັດອາກາດ
ລາວ ພາ ພອບອະໄພ ອັດທະນະສາດ ພະອາດອາບາຈັກລາວ ພິກສາພິກາຍແລະໂດຍບາກາຍ ພ້ອມດ້ວຍ
ພັນລະບາ ທີ່ໄດ້ບັນທຶກໄປສູ່ຄວບຄູ່ເຮືອນດ້ານພະລາດອັດທະນະສາດ ໃດ້ມາເຖິງປະດອບລູງຈັບແລ້ວ
ໂດຍສັດຕິພາບ.

ໃບໂອກາດກາຍກວາງພັບບັກ ທ່ານໄດ້ເຮັດເຈົ້າບາບອາກາຍພັບບັກ ພ້ອມດ້ວຍມິດສະພາບ
ໄດ້ພາກັນໄປຕ້ອນອັບ ພາ ນຶ່ງມາກາຍກວາງພັບບັກ ພ້ອມດ້ວຍມິດສະພາບ.

ຂ່າວບັນທຶກອາດອາບາ
=====

ລູງຈັບ.- ກະຊວງສາທາລະນະສຸກແກ້ງວ່າ ອາດອາບາຈັກລາວ ໄດ້ຮັບບັນທຶກກາຍກວາງພັບບັກ ດັ່ງນີ້:

ດັ່ງນີ້ໄປນີ້ ໃຫ້ເຂົ້າໄປເປັນບາບແພດຊ້ຳ ມີ ພັບແຕ່ວັນທີ່ 10 ທີ່ ເປັນວິເສດ 1968 ດັ່ງນັ້ນປຶກສາ ແລະບັນ
ແຕ່ວັນທີ່ 10 ອາສີນີ 1968 ເປັນຕົ້ນ ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ

- ເຈົ້າຊື່ສັງ ຕັ້ງໃບໄປສູ່ໂບຍອາກາຍພະລາດ ທີ່ລູງຈັບ.
- ທ້າວດ້ວຍ ທີ່ໂຮງພະບາບອາດອາບາຈັກລາວ.
- ທ້າວພູມ ພູມສາຍ ທີ່ສູງພະບາບ.
- ທ້າວປະດັບ ຕັ້ງໃບໄປສູ່ໂບຍອາກາຍພະລາດ ທີ່ລູງຈັບ.
- ເຈົ້າດ້ວຍ ອິດສະດາ ຕັ້ງໃບໄປສູ່ອາດອາບາພະລາດ ທີ່ລູງຈັບ.

ລູງຈັບ.- ບວກນີ້ຍັງໄດ້ຮັບບັນທຶກກາຍກວາງພັບບັກ ພິກສາພິກາຍທີ່ໄປນີ້ ໃຫ້ເຂົ້າໄປເປັນບາບແພດຊ້ຳ ມີ ພັບ
ແຕ່ວັນທີ່ 10 ທີ່ 1968 ດັ່ງນັ້ນອັດທະນະສາດ ພິກສາພິກາຍ:

- ທ້າວສອງແກ້ວ ສອງວິດ ຕັ້ງໃບໄປສູ່ອາກາຍພະລາດ ທີ່ລູງຈັບ.
- ທ້າວ ດາດພູ ເພີ ຕັ້ງໃບໄປສູ່ອາກາຍພະລາດ ທີ່ລູງຈັບ.

ຂ່າວໃບກັບມາຈາກກາຍ
=====

ລູງຈັບ.- ຂ່າວຈາກອາກາຍແກ້ງວ່າ ໄດ້ໃບກັບມາ "ເນີຊີເອີ ໂບຍເຖິງ ເວລາ 11" ພິກສາພິກາຍ ມີ 6
ໃບອາດອາບາພະລາດ ຕັ້ງໃບອາດອາບາຈັກລາວ ໃຫ້ອາດອາບາຈັກລາວ ໃບໂຮງກາຍໂບຍ
ມີ ທີ່ລູງຈັບ ພັບແຕ່ວັນທີ່ 10 ທີ່ 1968 ເປັນຕົ້ນ.

ຂ່າວຝັງມຸ່ງມາຈາກກາຍ
=====

ລູງຈັບ.- ກະຊວງບໍລິສັດແກ້ງວ່າ ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ "ເນີຊີເອີ ມັກ-ອັງເລດ" ດ້ານພະລາດ
ອາບາຈັກລາວ ຕັ້ງໃບອາດອາບາຈັກລາວ ໃຫ້ອາດອາບາຈັກລາວ ພ້ອມດ້ວຍພັນລະບາ
ແລະ ໃບເຮືອນພິກສາພິກາຍ "ເນີຊີເອີ ອາດອາບາ" ທີ່ອາດອາບາຈັກລາວ ທ່ານ.

ລູງຈັບ.- ກະຊວງ ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ ໄດ້ຮັບບັນທຶກກາຍກວາງພັບບັກ ແລະ
ທ້າວດ້ວຍ ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ ໃຫ້
ດິກລົງຝັງມຸ່ງມາບະດອບ.

ຂ່າວອາດອາບາຈັກ
=====

ລູງຈັບ.- ກະຊວງກາຍກວາງພັບບັກ ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ "ເນີຊີເອີ ດູນຢູນ ສັງຊີ"
ກອນມີ ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ
ເຄື ດູນຢູນ ສັງຊີ" ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ.

ບວກນີ້ຍັງໄດ້ຮັບບັນທຶກກາຍກວາງພັບບັກ "ເນີຊີເອີ ອາດອາບາ" ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ
ທີ່ລູງຈັບ ໃຫ້ອາດອາບາຈັກລາວ ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ.

ຂ່າວອາດອາບາຈັກ
=====

ລູງຈັບ.- ກະຊວງອາດອາບາຈັກລາວ ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ ໄດ້ຮັບບັນທຶກກາຍກວາງພັບບັກ ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ
ໃຫ້ອາດອາບາຈັກລາວ ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ
ແລະບັນທຶກກາຍກວາງພັບບັກ ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ ທ່ານສູງເຖິງເດີກວາຍ.



ເມສະສານໂອກາດ

ວັນທີ 15 ວັນຈັນ ວີ 1951 ສິງເປີເຊຍ 1951

ຂໍ້ກ່າວຫາໃນປະເທດ

x o x o x o x o x o x o x o x o x o x

ວັນພອນປີໃໝ່ 1951

ໝາຍເຫັນ. - ໃບໂອກາດບຸນປີໃໝ່ ບາດັດຊນີບຸນສິບສິບສອງຊຸດບາດັດຊນີພະບາດັດຊນີພະບາດັດຊນີພະບາດັດຊນີ ໃດລົງພອນເຊີງ "ເມີດິເສີ ເລີ ດອກໂຍ" ດັ່ງນັ້ນສິບສິບສອງຊຸດບາດັດຊນີພະບາດັດຊນີພະບາດັດຊນີ ໃດລົງໃນຄວາມດັ່ງນັ້ນ :

ໃບບາດັດຊນີພະບາດັດຊນີພະບາດັດຊນີພະບາດັດຊນີ ແລະໃບບາດັດຊນີພະບາດັດຊນີພະບາດັດຊນີພະບາດັດຊນີ ທີ່ມີພອນອັນປະເດີດໄປຍັງ ພາແລະຕອບຄືດັ່ງນັ້ນ ພາ ອີກພ້ອມດ້ວຍບັນດານິດທະຍາອື່ນໆ ທີ່ກ່າວຂ້າງ ພາ ອີກດັ່ງນັ້ນ.

ເຖິງແມ່ນໃບດັ່ງກ່າວບາດັດຊນີພະບາດັດຊນີພະບາດັດຊນີພະບາດັດຊນີ ພາແລະຕອບຄືດັ່ງນັ້ນ ພາ ອີກພ້ອມດ້ວຍບັນດານິດທະຍາອື່ນໆ ທີ່ກ່າວຂ້າງ ພາ ອີກດັ່ງນັ້ນ ພາ ອີກພ້ອມດ້ວຍບັນດານິດທະຍາອື່ນໆ ທີ່ກ່າວຂ້າງ ພາ ອີກດັ່ງນັ້ນ.

ວັນພອນປີໃໝ່

ໝາຍເຫັນ. - ຫຼັງຈາກໄດ້ອົບພວຍປີໃໝ່ຂອງຊຸດບາດັດຊນີພະບາດັດຊນີພະບາດັດຊນີພະບາດັດຊນີ ກິງພາຍໃໝ່ ທີ່ລຽງຈັບໄດ້ດ້ວຍບາດັດຊນີ ດັ່ງນັ້ນໃຈຄວາມດັ່ງນັ້ນ :

ຊຸດບາດັດຊນີພະບາດັດຊນີພະບາດັດຊນີພະບາດັດຊນີພະບາດັດຊນີ ທີ່ໄດ້ລົງໃນຄວາມດັ່ງນັ້ນ ພາ ອີກພ້ອມດ້ວຍບັນດານິດທະຍາອື່ນໆ ທີ່ກ່າວຂ້າງ ພາ ອີກດັ່ງນັ້ນ.

ເຖິງແມ່ນໃບດັ່ງກ່າວບາດັດຊນີພະບາດັດຊນີພະບາດັດຊນີພະບາດັດຊນີ ພາແລະຕອບຄືດັ່ງນັ້ນ ພາ ອີກພ້ອມດ້ວຍບັນດານິດທະຍາອື່ນໆ ທີ່ກ່າວຂ້າງ ພາ ອີກດັ່ງນັ້ນ.

ວັນພອນປີໃໝ່

ໝາຍເຫັນ. - ໃບວັນທີ 15 ວັນຈັນ 1951 ພາ ພອນອະໄພ ດັ່ງນັ້ນສິບສິບສອງຊຸດບາດັດຊນີພະບາດັດຊນີພະບາດັດຊນີ ໃດລົງພອນເຊີງ "ເມີດິເສີ ເລີ ດອກໂຍ" ດັ່ງນັ້ນສິບສິບສອງຊຸດບາດັດຊນີພະບາດັດຊນີພະບາດັດຊນີ ໃດລົງໃນຄວາມດັ່ງນັ້ນ :

ອັດຕາບາດສາ ຂອງບາຈິກລາວ ໃດລົງໃຫສະເລກໄປພັບສະເລີຍພາ "ເຊີ ສາລ ດາວເດີນ" ອັກຄະສາລາ
ທຸດສັງກິດປະຈຳເຊ່ອງອຍຊຶ່ງໄດ້ອັບສູງ ບູລາດາຊອບ "ແຊງ ມິແຊລ"ແລະ "ແຊງ ຊອອກ".

ໃຫສະເລກລົງກ່າວມີໃຈຄວາມດັ່ງນີ້:

ຊາບສາວວາ ພາ ໃດ້ອັບສູງ ບູລາດາຊອບ "ແຊງ ມິແຊລ"ແລະ "ແຊງ ຊອອກ"ບັບ ສັກຄະຈຳຂໍ
ສະແດງຄວາມຄິດເຊິ່ງບໍ່ຄັດອບ ແລະຂໍລວບໂອກາດບໍ່ສະແດງຄວາມພັບສະເລີຍ ສັກຄະຈຳເຊ່ອງແລະສອງຄອບ
ອັດຕາບາດສາ ຂອງບາຈິກລາວມາຕັ້ງພາ ພ້ອມບໍ່ຄັດອບ.

ຂໍສະແດງຄວາມພັບສະເລີຍຕໍ່ກຸ່ມສັງຄົມດັດ
ແຊບບາກ: ທ້າວ ທອງ ອະໄພ.

ຂໍຂອບສະເລີຍ

01.07.81 - ມີວັນທີ່ 6 ຊຶ່ງວິເສດ ອາລຸນ ດວາປະມາຍ ວມ ໂມງ 06 ບາສີ ລາດັດເຈົ້າບ້າ ຄຳປາບ ອັກຄະ
ສາລາທຸດສັງກິດປະຈຳເຊ່ອງໃໝ່ ໃດ້ກັບກາກພູງພະບາງ ມາເຊີງບະຄອບຄູ ງຈັບ ໂດຍສວັດສິພາຍ
ແລ້ວ ແລະໄດ້ໂດຍຕາບທາ ເອີ້ນປັບບໍ່ສິດສາກາດລາວ.

ຂໍຂອບສະເລີຍ

01.07.81 - ມີແຊງວັບທີ່ 6 ຊຶ່ງວິເສດ ອາລຸນ ດວາປະມາຍ ວມ ໂມງ ມີກາບທຳລາບມີແລະສວັດ ເພື່ອຄວາມ
ສາດແລະຄວາມສະເລີຍແກ່ຄຸນສົມສົດສະເທວາງພາ-ທອງ ອະໄພ ອັດຕາບາດສາ ຂອງກາບຕ່າງປະເທດ ສິກຄະ
ສິກາບແລະ ໂຄສະບາກາບ ແລະພັບສະບາ ທີ່ເອົາໄດ້ໂດຍສະບາວ່າ ພິສິນສົດໃດມີອັບສູງກຳປັກ ພາຍໃນ
ວັບທີ່ 6 ດວາປະມາຍ ແລ້ວບັບ.

ໃບໂອກາດນີ້ ເຈົ້າບາບສາ ຊາລາກາບຕັ້ງໃຫຍ່ພ້ອມທັງມິດສະຫາບູຊາບທາຍ ໃດ້ພ້ອມກັບມາອ່ວນໃບ
ກາບສວັດບັບຕ່າງກາກມາຍຸ້ນ:

- ອາດັດເຈົ້າ ຄຸວັບບະພູມາ ບາຕິກອັດຕາບາ ແລະເຈົ້າອອມ.
- "ເມີຊິເອີ ເດີ ເປເສອາ" ສັກພູວງຊ້ງເສດ ປະຈຳປະເທດລາວ.
- ບາບພັບເອກ "ຊິແຊເອີ" ສູ້ບັບຊາກັບກອງພັບບັກປະຈຳປະເທດລາວ.
- ພາ ກູ ອະໄພ ປະທາບສະພາສິບິກສາພະມະທາກສວັດ ແລະພັບສະບາ.
- ພາ ກູອິສະວິງ ປະທາບພະພາສິບິກສາພະມະທາກສວັດ ແລະພັບສະບາ.

ບອກບັບຊຶ່ງມີບັບຕາລະອັດຕາບາ ທັງສາຍພ້ອມດັດພັບສະບາ ວິກດັດອບ.
ສອບຄະສູ້ແທບກາ ບທຸດທັງສາ ບໍ່ປະຈຳຊ່ວງ ງຈັບບັບ ກິບັງໄດ້ມາອ່ວນພິສິນສວັດບັບສິກພາຍບາວ
ດັດອບ.

ຂໍຂອບສະເລີຍສາອະດີດ

01.07.81 - ດວັບທີ່ 6 ເຊີງ ວັບທີ່ 6 ຊຶ່ງວິເສດ ອາລຸນ ມີ ທາງອັດຕາບາໄດ້ຈັດໃຫ້ມີກາບເດີນສາສະເນໄປໃບ
ດາບແຊວງ ດອະລິນ.

ສູ້ໄປອ່ວນໃບກາບບໍ່ມີສາຍພະແກດຊ້ຽນ: ທ້າວ ບິວິນີ ເຈົ້າແຂວງວຽງຈັນ, ສູ້ບັງດັບກອງພັບ
"ມາລາດາ" ແທງກອງພັບສິບັງ, ທ້າວ ກຸ່ແກັດ ໂຊໂກສີ ບາບແພດປະຈຳແຂວງ, ທ້າວ ເລີ້ອບ ວິໄລ-
ທິງ ສູ້ບັງດັບກອງວັກອດພັບສິບັບປະຈຳແຂວງ, ທ້າວ ທອງສິງ ພິດພັກສັງກາບປ່າໂອດສະບາ, ປ່າວ

ທະຫາບນິບາບຊັງ ໂອ "ຊິວິນີ" ພະອິດັກ ວິນັກວາ.

ບັບຕາເຈົ້າບາບຕັ້ງກາວໄດ້ພາກັບໄປຊັງ ມັດບາບ ກຸດຊິບິນ ບັບບາບແພງ-ບັບເດີນ-ບັບບໍ່-
ບັບປະກະຍຸງ ກາບບັບໃດເປ່າ ບັບເຈົ້າ ອາລຸນ ດວາປະມາຍ ວມ ໂມງ 06 ບາສີ ລາດັດເຈົ້າບ້າ ຄຳປາບ ອັກຄະ
ສາລາທຸດສັງກິດປະຈຳເຊ່ອງໃໝ່ ໃດ້ກັບກາກພູງພະບາງ ມາເຊີງບະຄອບຄູ ງຈັບ ໂດຍສວັດສິພາຍ
ແລ້ວ ແລະໄດ້ໂດຍຕາບທາ ເອີ້ນປັບບໍ່ສິດສາກາດລາວ.

ບັບບາບແພດກິໄດ້ບໍ່ໂອກາດບໍ່ເປັນວິໄລ ຂະແຈກບາງ ວິກດັດ ສາຍ ສູ້ບັບ ພ້ອມບັບຕາລາດອບ ໃບທາກ
ບັບບໍ່ໄດ້ກາບໄປ.

ບອກໂດຍສະເຈົ້າບາບຕັ້ງໄດ້ແອກບາງ ດຽງສິດໃຫ້ແກ່ບັບຕາ ສາຍບັບຊິກບິນພະເປີບໃບໃຫ້ສິກ
ບັບແອກ ບັບມາຍຸ້ນ.

ທາກຕາງ ຕ່າງໂອດສະບາກາບໄດ້ເດີນເອົາໄປສິດສາລາດວ່າ ທີ່ບາບເຈົ້າ ແຂວງໄດ້
ປ່າໃຫຍ່ອອກ ເພື່ອສາລາດວ່າບັບສິກ ສາຍ ໂອດສະບາ ຕ່າງອອກອັບ ໃດ້ມີກາບພະແດງ "ເອີ້ນມາ" ເອີ້ນ
ບູບທາວສູງເປີ້ ໃຫ້ສາລາດວ່າເຈົ້າ ໂອດສະບາ ເຊິ່ງປ່າ ພັດສິດສິກ ພັດ.

ປະເທດລາວ ໂອກາດ ບໍ່ມີສິດສາ

01.07.81 - ສາວອາກາດສາກາບຕັ້ງວ່າ ສິບູບທາ ສາຍ ສາຍບັບຕາ ໄດ້ແຂວງດັ່ງບັບຕາ ບັບຕາ ສູ້ບັບ
ບິໄຫ້ໂປດາງສັກປະເທດລາວ ໂອກາດ ສາຍບັບ ສິກບິນ ໂອກາດ ໄດ້ເຈັບໄດ້ເຈັບສິດສາພັນບັບ
(ປະເທດລາວ) ໃບອັດ ຊຶ່ງວິເສດ ອາລຸນ

- ພາ ກະວາງ ໂອດສະບາ ໃດ້ເປີດ ບັບສິກ ສາຍ ສາຍບັບ ພ້ອມບັບຕາ ສາຍບັບກາບ.
- ພາ ງຽນ ວອດສະບາ ບັບສິກ ໃດ້ເປີດກາບກະວາງ ສາຍບັບ ພ້ອມບັບຕາ ສາຍບັບກາບ.
- "ເມີຊິເອີ ໂອດ ສະບາ" ສິກພູວງຊ້ງເສດ ໃບອັດ ສາຍບັບ ພ້ອມບັບຕາ ສາຍບັບກາບ.
- "ເມີຊິເອີ ບຸດ ສະບາ" ອະເພີບິກ ສາຍບັບ ພ້ອມບັບຕາ ສາຍບັບກາບ.
- "ເມີຊິເອີ ເດີ ສະບາ" ອະເພີບິກ ສາຍບັບ ພ້ອມບັບຕາ ສາຍບັບກາບ.
- "ເມີຊິເອີ ບຸດ ສະບາ" ອະເພີບິກ ສາຍບັບ ພ້ອມບັບຕາ ສາຍບັບກາບ.
- ທ້າວ ຄຳພັບ ບັບຕາ ເຈົ້າວິອາງ.

ຂໍຂອບສະເລີຍ

01.07.81 - ມີວັນທີ່ 6 ຊຶ່ງວິເສດ ອາລຸນ ດວາປະມາຍ ວມ ໂມງ 06 ບາສີ ລາດັດເຈົ້າບ້າ ຄຳປາບ ອັກຄະ
ສາລາທຸດສັງກິດປະຈຳເຊ່ອງໃໝ່ ໃດ້ກັບກາກພູງພະບາງ ມາເຊີງບະຄອບຄູ ງຈັບ ໂດຍສວັດສິພາຍ
ແລ້ວ ແລະໄດ້ໂດຍຕາບທາ ເອີ້ນປັບບໍ່ສິດສາກາດລາວ.

ໃບໂອກາດນີ້ ເຈົ້າບາບສາ ຊາລາກາບຕັ້ງໃຫຍ່ພ້ອມທັງມິດສະຫາບູຊາບທາຍ ໃດ້ພ້ອມກັບມາອ່ວນໃບ
ກາບສວັດບັບຕ່າງກາກມາຍຸ້ນ:

- ອາດັດເຈົ້າ ຄຸວັບບະພູມາ ບາຕິກອັດຕາບາ ແລະເຈົ້າອອມ.
- "ເມີຊິເອີ ເດີ ເປເສອາ" ສັກພູວງຊ້ງເສດ ປະຈຳປະເທດລາວ.
- ບາບພັບເອກ "ຊິແຊເອີ" ສູ້ບັບຊາກັບກອງພັບບັກປະຈຳປະເທດລາວ.
- ພາ ກູ ອະໄພ ປະທາບສະພາສິບິກສາພະມະທາກສວັດ ແລະພັບສະບາ.
- ພາ ກູອິສະວິງ ປະທາບພະພາສິບິກສາພະມະທາກສວັດ ແລະພັບສະບາ.

ພະຈາຊອນາກັກລາວ



ເລຂາທິການ

ລະບົບທີ່ 1818 ວັນທີ 06 ກຸມພາ 1956
202 Feb 14 1956

ກຳລັງພາຍໃນປະເທດ

ລາຍງານ

ລາຍງານ. - ຕໍ່ໄປນີ້ ສື່ຕາມລຸ່ງ ພອຍປີໃຫລາວ ຂອງພະອາເລຂາທິການ ເຖິງສຳຮອງຊຶ່ງເລດປະຈຳປະເທດລາວ ທີ່ວຽງຈັນ "ຂ້າພະເຈົ້າຂໍອວາມກາງອຸທະຍາກທຳນ ຈຶ່ງໄດ້ບໍາ ໃນອະເລດຂອງພະບາດລົມເລັດພະເຈົ້າເລດດີບລາວ ດັ່ງມີເບື້ອງວາມຕໍ່ໄປນີ້ ໄປເຖິງປະທານາທິບໍດີ ປະທານສະພາສະຫະພັນຊຶ່ງເລດ ທີ່ນະຄອນ "ປາຕິ" ໃຫ້ດ້ວຍ.

"ໃບເອກາດວິບຂັບປີໃຫ້ເປັນ ບັນພະເຈົ້າ ທີ່ເພີ່ມພັນລະຍາ ອອບໃຊ້ໃຫ້ພອບເຖິງພາງເອງແລະເຖິງບາດານ "ແວງຈຸງ ໂອຕິໂອບ" ທັງວ່າດວາມສຸກກາງທະບາດໃຈ ຈຶ່ງມີເລດທັບທັງສອງເສີມ.

ບອກບັນພະເຈົ້າ ຈຶ່ງອອບ ໃຫ້ປະທານາທິບໍດີເມືອງ ແລະປະເທດຊຶ່ງເລດເອັງ ຈຶ່ງພົບເລດດວາມຈະເລີບດາວອອບຕໍ່ໄປເລີຍ.

ຂ້າພະເຈົ້າ ບິດວາມບິນດີ ຂໍສະແດງຄວາມກະຕືຍຸກກະຕືຍຸດ ທີ່ປະເທດຊຶ່ງເລດທີ່ໄດ້ລົງຖິ້ມເລີຍ ເຊືອປະເທດລາວບໍາ ຊຽງຊາວພາບພາກ ແລະຂີ້ຍັບບັບວ່າ ດວາມຊຶ່ງແລະດວາມກຸອບພໍ້ຂອງຂ້າພະເຈົ້າ ຂອງສັດຖຸບາບທະຂອງປະທານາທິບໍດີເອັງແຫ່ງປະເທດລາວ ຈະສັບລົງດັ່ງວະທະພັນຊຶ່ງເລດ ຊຶ່ງພາມີເອກາດ ກຳນົດໃຫ້ພັກແທ້ພາກ ແລະໃຫ້ພອບບາດິດທັບວົງຕໍ່ໄປສິກ.

ພ້ອມນີ້ ຂ້າພະເຈົ້າ ຂໍພາຈຶ່ງວັບເວົ້າດວາມໃນຊື່ຈິດພ້ອມດ້ວຍດວາມບັນດີອັບພຽງຂອງ ຂ້າພະເຈົ້າ ຈຶ່ງຈິກດ້ວຍ . . .

ລົງພະທານ: ສິມວ່າງວົງ.

ບຸນຂອງວັບສອນມໍ່ສະບະກັມສິ່ງປີຂອງຈອມພົບ "ເດີລາດ ເດີ ດາມຊິຕິ"

ລາຍງານ. - ມີເຈົ້າວັບທີ່ 06 ເດືອນນີ້ ກາງຂອງວັບສອນມໍ່ສະບະກັມສິ່ງປີ ຂອງຈອມພົບ "ເດີ ລາດ ເດີ ດາມຊິຕິ"

06/01/56

ທ້າຍ ດ

ເນື້ອກາດຂອງວ່າ ໃດທັກກາງສິບວອນໄປຜູ້ວ.

ບຸນກາງກັບ, ທາງບາບອອກຂອງພວມອົບ ກັກັງທະທາບຂອງສະພະປະຊາຊາດ ໃດ້ລຸກເລົ້າ ໂຈນດີພອບຂອງ "ກອມມູນິດ" ແລະໄດ້ທັກກາງແຫຼ່ງສູນ ໄດ້ລຸກກາດເຖິງຈຸດທີ່ດັ່ງທາງທະທາບ ຊາວແຫ່ງກອບທີ່ຈະລຸກ ກາງປະເທດ ໄດ້ກຳລັງ, ໄດ້ອັບຄວາມບັບສຸບບາງກຸ່ງວິບເທາະ.

ອິດປະກາບື່ງ ປະທານກັມກາບ ຂອງກັກັງທັບພະທະປະຊາຊາດ ກາວຕໍ່ສິ່ງສິພິພວາ ດວາມດວາມ ສິດໃຫ້ບຸນຂອງວັບ, ໃບສະເລ່ງນີ້ ທັງນີ້ຈຸດມຸ່ງທາບ ທີ່ຈະຕ້ອງໄປອະເລີຍປະສະພາບຸນ.

ລົງເຊີ. - ກະແສຂ່າວຈາກ "ລົງເຊີ" ຂ້າງວ່າ ກາບຊອມອົບທາງບໍາ ຈະໄດ້ຈັດສິນທີ່ ກຳລັງ "ຊື່ງຊາບດາ" ພາບ ໃບອັບທີ່ ເປ ຈຶ່ງອີເປນີ ກາບ ອອບອັບນີ້ ປະສິບັດໄປໃບວົງເອັງອົງກາບບໍ່ມັງກັບ "ສັດລັບຊິກ" ໂດຍ ມີເອີອົບຂອງອັງກິດ ອອກປະສິບັດກາບດັ່ງນີ້ຄື :

ເອີອົບທຸກອົບເລາະ 6 ລຳ, ເອີອາດຕະເວນ 4 ລຳ, ເອີອາ ພິດາດ 4 ລຳ ແລະເອີອປະຈັບບາບ 4 ລຳ.

ລົງເຊີ. - ສິ່ງສິພິພວາກັບປະກອບຂອງວັກິດ "ໃບເລດ ໂຊນິກ" ຈຶ່ງລຸກກາບວ່າ ປະເລດວັກິດພ້ອມຢູ່ເລດເມີ ທີ່ ຈະຄຸອບທະທາບຂອງວິບຈາກເລດຄອງ "ຊຸບເອຂ" ພາບໃບນີ້ ແລະອົງກາບບໍ່ອົງກັບພາກຕະວັບອອກ ກາງ ກິຈະໄດ້ຈັດສິນໄປ ພິເລນິກ ວັກິດສຸບກາບນີ້ ຈະໄດ້ມີເລີໄປດັ່ງກາບພົບ "ບາກິບ" ໂດຍອັດ ບາບອັງກິດແລະອະເລນິກ.

ບຸນເຊີ. - ຂ່າວຈາກກຸ່ງອອບ ຂ້າງວ່າ ບາກິກຸ່ງພິດີ "ອາດິໂບພອ" ຈະໄດ້ເລດ ບະ ໂດຍບາບກາບເມືອງວ່າ ປະເທດໃນນີ້ ໂດຍເບິ່ງເຖິງດວາມກຸ່ງພ້ອມຂອງວິບ ທີ່ມີກັບອະໂຍບາບກຸ່ງດັບ "ເອີອົບ", ບອກຈາກ ນີ້ ບາກິກ "ອາດິໂບພອ" ຈຶ່ງຈະໄດ້ກັບເຖິງ ພວມກຸ່ງ ທີ່ຈະມັກ ພາກກຸ່ງກັບໃບນີ້ ຈະທວ່າງ ເອີອະນັບແລະ ພ້ອມທັງ ວິດ.

ບຸນຄອກ. - ສິ່ງສິພິພວກອກ ໃຫ້ "ໄດ້ກັບ ພວກນີ້ ພ້ອມທັງ 40 ເດືອນບໍາ ພາບພົບ "ໂອດ ບຸຮາດ" ໄດ້ລຸກ ວົງຈັດສິນບະກັມກາບບັບລະບັງ ເລີຍປະສິບັດກິຈກາບທາງດັບບຸນທະ ກາດຂອງວົງດວາມເປັບ ພະກັບ ກາບດັ່ງກ່າວນີ້ຈະເລຍ "ເຖິງເຊີ ຈັກ ກຸ່ງ" ພາບ ພາບກຸ່ງ "ແອບບອກ" ເປັບປະທານ ໃບສະ ທວ່າງວົງດວາມ ໂດຍວັງທີ່ ພ້ອມ "ເຖິງເຊີ ຈັກ ກຸ່ງ" ໄດ້ເປັບອອງ ອັບບອບກາບ ນັບວ່າ ກາບບັບຂອງ ອະເລນິກັບ.

ໂອກາດ. - ສາບາງບາບອອກກຸ່ງນີ້ ກາບພາບ ພາບບາງກາດ ຂອງສະພະປະຊາຊາດຂ້າງວ່າ ບິບເທາະອະ ເນື້ອກັບ ຂອງວ່າ ຈຶ່ງຖິ້ມອະເລີຍໃນຈຸດທີ່ດັ່ງກ່າວທາບບັບພ້ອມເນີດໃບ "ກິເບ" ໂດຍກາບບິດພາດ ບັບ ເລີ່ງນີ້ ຂ້າພະເຈົ້າ ໄດ້ຈັກກາບ ກອບອອບຜູ້ວ ດວາມກ່າວທີ່ປັກກາບບິບບັບຂ້າງວ່າ ພາເທດວົງນີ້ ເອັດໃຫ້ພິພະທານເລີຍ ຈຶ່ງໄປ 9. ວິບ . . .

(ຈົບ)

ປິເອັກໃຈໃຫ້ກາຍເປັນເສື້ອຊຶມກັບແລະກັບຕາມປະເພນີບັນ ມາທາກິຈະກາຍເພື່ອປະ ໂບດລວມສອມ ເຊ່ິ່ງນີ້ ແລະທັງໆວ່າຈະເປັນຢູ່ ບ່າງຮັບດີໃຫ້ແກ່ພັນຊາວລາວທີ່ປະເທດເປັນແມ່.

ເມື່ອເອົາທຸກຄົນມາກວດໃຈກຸ່ມບັນດີ ເປັນກັບທັງນີ້ ການບັນດາຊາວຊາວເຮົາຄົງບັນລຸຄືນ ໄດ້ຢ່າງອອດເວັດແລະແບບພໍ ໂດຍຢ່າມາຈາກການເປັນທັງເກີບ. ດວຍບໍ່ນໍາຢູ່ປະເທດເຮົາມີຢູ່ ງ ິ່ງ.

ທ້າຍລວມຂ້າງເທິງນີ້ ບາງບັນດາບໍລິສັດອື່ນໆ ທີ່ໄດ້ມາຖືກລາຍນີ້ ແລະຂໍສົ່ງສັກ ປິດສົ່ງສັກບາງຄົນບັນດາບໍລິສັດໃດປະສານແຕ່ຄວາມສຸກຄວາມສະເຫງີບທຸກໆຄົນເທື່ອ.

ເຊິ່ງພະບໍາມະ ເຈົ້າບໍລິບັນດາພູມາ.

ຄົນຂອງການສອນເລັ່ງພະບໍາ ກຸນໂລດຂະບາ.

ໝາຍ: ທາງຄົນ ໂດຍສະບາຍກາຍແຫ່ງປະເທດຄວາວ ຂໍປະກາດໃຫ້ທ່ານພິມອຸປະຮັບຊາວຊາວ ສົ່ງຈາກໃດເປີດ ກາຍສອບເລັ່ງເອົາພະບໍາກຸນໂລດຂະບາ ແຕ່ວັນທີ່ ໑໕ ັງປີເປ ແລ້ວນັ້ນ ປັດນິລົບຂອງການສອບ ເລັ່ງ ໄດ້ແກ່ຄູ່ມີອາຍຸດີໄປນີ້ :

- ທີ່ ໑- ທ້າວບຸບຸງ ອິນທະກຸນ
- ທີ່ ໒- ເພື່ອນສັນທະໄດ
- ທີ່ ໓- ເບດ ໂພທິບຸອິບ
- ທີ່ ໔- ທ້າວຄໍາ
- ທີ່ ໕- ບົວລິນ ພິລາວັນຂວັງ
- ທີ່ ໖- ທ້າວກຸ່ມ.

ພິນີເປີດ ໂອງຊາຍ ບົດທາຍ ແລະ ກາຍບົດຄອງ.

ໝາຍ: ນີ້ເຖິງວັນທີ່ ໑໖ ັງປີເປ ເລດຳ ປະສານ ໑໐ ໂງ ບຸ່ນ ບຸ່ນຂອບພວງໆ ຈຸນບ ໄດ້ພິດເປີດ ໂອງຊາຍ ບົດທາຍ ແລະ ກາຍບົດຄອງຄຸນ ໂດຍພາເພັງພິດວັນ ອັດນິບຊີ ຈົ່ງຍວກການກະຈາຍຂອງ ໃໝ່ ເປັນປະທານ.

ໃບ ໂອກາດນີ້ ບັງບິບັນດາ ພິນີ ໂອກາດ ບຸ່ນໃຫມ່ ແລະ ບັນດາຊາວຊາວ ຈາຍຂອງ ໂອງຊາຍ ບຸ່ນກາວ ໃດ້ມາຮ່ວມພິນີເປີດນີ້ຢ່າງມາກາຍ ບຸ່ນກັດວັນ.

ຂໍຂອບຊື່ ໂອງຊາຍ ບຸ່ນຂອບຊື່ ພິນີກຸຂຸ.

ໝາຍ: ກະຊວງສຶກສາທິການ ບຸ່ນຊຸກວ່າວ່າ ອາຈຸກກາຍຢ່າຍຶດກາ ໃດ້ຈັດຕັ້ງ ໂອງຊາຍ ບຸ່ນຂອບຊື່ ພິນີກຸຂຸ ຢ່າກໂພ ເບື້ອງຈັງ ງ (ແຂວງ ວຽງຈັນ) ບັນແຕ່ວັນທີ່ ໑ ອາສິນ ໑໙໕໓ ເປັນຕົ້ນມາ.

ຂໍຂອບຊື່ ພິນີກຸຂຸ ພິນີກຸຂຸ.

ໝາຍ: ແຕ່ວັນທີ່ ໒ ເຖິງວັນທີ່ ໑໕ ັງປີເປ ເລດຳ ນີ້ ໓໔ ບຸ່ນ ບຸ່ນຂອບຊື່ ພິນີກຸຂຸ ອອງບາບົດອັດນິບຊີ ອັດນິບຊີ ກະຊວງບັງຄັບປະເທດ ໄດ້ອອກຊ່ວຍູ່ ບ່າງບັນດາກອງທະບານທັງຫມົບ ໃບຂອງຈຳປາ ັກ. ໂດຍມາບທາງເສືອນີບ ທາງບໍລິສັດອາກາດຄວາວ ໄປຈົງປາກ. ໃບອອບເຈົ້າ ວັນທີ່ ໕ ັງປີ

ເປ ເລດຳ ໓໔ ບຸ່ນ ບຸ່ນຂອບຊື່ ພິນີກຸຂຸ ອອງບາບົດອັດນິບຊີ ອັດນິບຊີ ກະຊວງບັງຄັບປະເທດ ໄດ້ອອກຊ່ວຍູ່ ບ່າງບັນດາກອງທະບານທັງຫມົບ ໃບຂອງຈຳປາ ັກ. ໂດຍມາບທາງເສືອນີບ ທາງບໍລິສັດອາກາດຄວາວ ໄປຈົງປາກ. ໃບອອບເຈົ້າ ວັນທີ່ ໕ ັງປີ

ດຶກກວັນທີ່ ໑໑ ັງປີເປ ພາ ອັດນິບຊີ ຈຸນບຸນ ໃດ້ອອກໄປສົ່ງ ບ່າງບັນດາກອງທະບານທັງຫມົບ ໃບຂອງຈຳປາ ັກ. ໂດຍມາບທາງເສືອນີບ ທາງບໍລິສັດອາກາດຄວາວ ໄປຈົງປາກ. ໃບອອບເຈົ້າ ວັນທີ່ ໕ ັງປີ

ໃບວັນທີ່ ໑໒ ັງປີເປ ໓໔ ບຸ່ນ ບຸ່ນຂອບຊື່ ພິນີກຸຂຸ ອອງບາບົດອັດນິບຊີ ອັດນິບຊີ ກະຊວງບັງຄັບປະເທດ ໄດ້ອອກຊ່ວຍູ່ ບ່າງບັນດາກອງທະບານທັງຫມົບ ໃບຂອງຈຳປາ ັກ. ໂດຍມາບທາງເສືອນີບ ທາງບໍລິສັດອາກາດຄວາວ ໄປຈົງປາກ. ໃບອອບເຈົ້າ ວັນທີ່ ໕ ັງປີ

ດຶກກວັນທີ່ ໑໐ ັງປີເປ ພາ ອັດນິບຊີ ຈຸນບຸນ ໃດ້ອອກໄປສົ່ງ ບ່າງບັນດາກອງທະບານທັງຫມົບ ໃບຂອງຈຳປາ ັກ. ໂດຍມາບທາງເສືອນີບ ທາງບໍລິສັດອາກາດຄວາວ ໄປຈົງປາກ. ໃບອອບເຈົ້າ ວັນທີ່ ໕ ັງປີ

ດຶກກເຖິງວັນທີ່ ໑໐ ັງປີເປ ໓໔ ບຸ່ນ ບຸ່ນຂອບຊື່ ພິນີກຸຂຸ ອອງບາບົດອັດນິບຊີ ອັດນິບຊີ ກະຊວງບັງຄັບປະເທດ ໄດ້ອອກຊ່ວຍູ່ ບ່າງບັນດາກອງທະບານທັງຫມົບ ໃບຂອງຈຳປາ ັກ. ໂດຍມາບທາງເສືອນີບ ທາງບໍລິສັດອາກາດຄວາວ ໄປຈົງປາກ. ໃບອອບເຈົ້າ ວັນທີ່ ໕ ັງປີ

ໃບວັນທີ່ ໑໑ ັງປີເປ ພາ ອັດນິບຊີ ຈຸນບຸນ ໃດ້ອອກໄປສົ່ງ ບ່າງບັນດາກອງທະບານທັງຫມົບ ໃບຂອງຈຳປາ ັກ. ໂດຍມາບທາງເສືອນີບ ທາງບໍລິສັດອາກາດຄວາວ ໄປຈົງປາກ. ໃບອອບເຈົ້າ ວັນທີ່ ໕ ັງປີ

ດຶກກວັນທີ່ ໑໐ ັງປີເປ ພາ ອັດນິບຊີ ຈຸນບຸນ ໃດ້ອອກໄປສົ່ງ ບ່າງບັນດາກອງທະບານທັງຫມົບ ໃບຂອງຈຳປາ ັກ. ໂດຍມາບທາງເສືອນີບ ທາງບໍລິສັດອາກາດຄວາວ ໄປຈົງປາກ. ໃບອອບເຈົ້າ ວັນທີ່ ໕ ັງປີ

ດຶກກວັນທີ່ ໑໑ ັງປີເປ ພາ ອັດນິບຊີ ຈຸນບຸນ ໃດ້ອອກໄປສົ່ງ ບ່າງບັນດາກອງທະບານທັງຫມົບ ໃບຂອງຈຳປາ ັກ. ໂດຍມາບທາງເສືອນີບ ທາງບໍລິສັດອາກາດຄວາວ ໄປຈົງປາກ. ໃບອອບເຈົ້າ ວັນທີ່ ໕ ັງປີ

ດຶກກວັນທີ່ ໑໑ ັງປີເປ ພາ ອັດນິບຊີ ຈຸນບຸນ ໃດ້ອອກໄປສົ່ງ ບ່າງບັນດາກອງທະບານທັງຫມົບ ໃບຂອງຈຳປາ ັກ. ໂດຍມາບທາງເສືອນີບ ທາງບໍລິສັດອາກາດຄວາວ ໄປຈົງປາກ. ໃບອອບເຈົ້າ ວັນທີ່ ໕ ັງປີ

ວຽກຈັບ. - ຫາຍຈ້າງແຂວງຂໍປະກອດໃຫ້ປະຊາຊົນຮູ້ກ່ຽວກັບວ່າ ພ້ອມເລົ່າ ວິຊາທາກິບດັດເລື່ອງບຸງ
ດັ່ງບ້າບເຮືອນບ້າບສອງບອບ ຕາແຂວງສອງບອບ ເມືອງວຽກຈັບ ໄດ້ຍື່ນຄຳສັ່ງໃຫ້ວ່າກາຍແຂວງ
ເມືອງວຽກຈັບ ເພື່ອຂໍຮັດງ່າດຳວິນຊີແລະດິບຂໍສອງເດົາ.

ໂຮງງາມສະແກ້ມດັ່ງກ່າວນີ້ຈະໄດ້ຈັດຕັ້ງຂັບພິກຂອງພໍ່ຄາວ ເລກທີ່ ໓໓. ສຳບວບດັ່ງ
ຮ້ອງຂໍຕັ້ງເດົາດິບຊີແລະດິບ ພ້ອມດ້ວຍແຜນທີ່ໄດ້ວາງໄວ້ໃຫ້ວ່າກາຍແຂວງວຽກຈັບ.

ບຸກຄົນຕັ້ງໃດທາກິບຂໍຄວາມພ້ອມຂໍຄວາງດີດຳວິນຊີມະນີ ໃນກາຕິວາທັກທ້ອງ ໄດ້ໃຫ້ໂຮງກາຍ
ແຂວງວຽກຈັບ. ສມຸດເພື່ອຈັດຂໍຄວາມດີວາທັກທ້ອງ ໄດ້ວາງໄວ້ເພື່ອນ ໂດຍສະເພາະພາຍໃນກໍ
ບົດ ໑໕ ດັບ ບັບແຕ່ວິນຊີດິບປະກອດມະນີ ມີ ບັບດັ່ງແຕ່ ດັບທີ່ ໑໒ ກຸງດິເຜ່ ລຸນຮັບ ເປັນດັບໄປ

ຂ່າວອິນໂດຈີບ
໐-໐-໐-໐-໐-໐

ຂະບວນການບັດກຳມະໂນນ ດຍາມເຮືອ. - ອາບຽກບຸກຄົນອາກອນບັດກຳມະໂນນ ພະ ສາຍພຸງສອນຢັ້ງເສດປະຈຳອິນ
ໂດຈີບ ເມື່ອວັນທີ່ ໒໑ ເດືອນໄຮຈັງວ່າ ທາງທິດຕະວັນອອກຂອງ"ໄທປີມ" ກຳລັງທະຫານຢັ້ງ-
ທຸລາດຍາມພ້ອມຕັ້ງພາກກວດອ້ອມທະຫານຂອງຝ່າຍທຸລາດຍິນ ແລະບັງຄັບໃຫ້ອອກຈຳນົນ. ໃບອະປະ
ໄຊ ກໍ່ ໃນເມື່ອຕາມນາຍີ່ ຝ່າຍທຸລາດຍິນໄດ້ຈັບຄວາມເຊິ່ງທາຍຝ່າງພັກ ເປັນດັບວ່າ ລົບທະຫານ
ຝ່າຍເຂົາ ໄດ້ຖືກພິພິໃບເກນອີກ ໙໐ ລົບ ບອກຈາກນີ້ບັງຄັບເປັນຂະເລີຍອີກ ໓໓ ລົບ. ອີກ
ປະກອບຢັ້ງທາງຝ່າຍຢັ້ງ-ທຸລາດຍາມ ບັງຄັບໄດ້ອາວຸດກ່າງອີກສາຍຝ່າງ ເປັນດັບ ບິບແຜນ"ໂອ
ໂດນາຕິກ"໙ ກະບອກ, ບິບບັອບບາວ ໒໕ ກະບອກ.

ທາງທິດເລືອສອງ"ໂຮເນືອງ" ກາຍປະທະທ້ວງໄປ ບັງຄັບໃຫ້ຝ່າຍທຸລາດຍິນຕັ້ງເຊິ່ງອີດິນ
ໄປ ໓໑ ກິບ ຖືກຈັບ ໕ ລົບ ບອກຈາກນີ້ບັງເຊິ່ງອາວຸດ"ໂອໂດນາຕິກ"ອີກ ໓ ກະບອກ, ບິບບັອບ
ບາວ ໑໒ ກະບອກ.

ຂະບວນການບັດກຳມະໂນນ ດຍາມເຮືອ. - ໃບເສດ"ອັງເລດ" ກາຍບຸກຄາມຂອງຝ່າຍທຸລາດຍິນ ບັງຄັບນີ້. ດັ່ງຝ່າຍ
ທຸລາດຍາມແຫ່ງຢັ້ງຖິ່ງຕັ້ງປູທາງຈາກ"ອັງເລດ" ໄປທາງທິດຕະວັນອອກ ໑໕ ກ.ມ. ໄດ້ຖືກຝ່າຍທຸລາດ
ຍິນໂອນຕີຝ່າງພັກ ແລະບຸນເຊິ່ງ ໄປທາຍຊັງທີ່ໄດ້ຕັ້ງທາຍຝ່າງແຂງແຮງຈົນເຖິງຄວບເຊິ່ງ.

ຂ່າວປະເທດຢັ້ງເສດ ແລະ ອົງສະຫະພັນຢັ້ງເສດ
+ + + + +

ບາຕິກ"ເອີເຟ ນາແຜ່" ດ້ອນອັບຄວະຍະແຫ່ງກ່າງ. - ຂ່າວຈາກ"ປາອິນ"ເຮຈັງວ່າ ມີເຊົ້າຂອງວັນທີ່ ໑໒ ເດືອນ
ນີ້ "ເນີຊີເອີ ເອີເຟ ນາແຜ່" ໄດ້ຈັດກາຍດ້ອນອັບຄວະຍະແຫ່ງກ່າງສາຍດຍະ ແລະກຸງດັບກາຍ
ດ້ອນອັບດັ່ງກ່າວນີ້ ໄດ້ມີກາຍບິກມາທາລິເຖິງບັບທາວ່າງສາຍຝ່າງ ໃບອັບຄວະຍະໄດ້ປຶກສາທາລິກັບ
ດູ້່ແຜນບະຊິບຸກກາງ ອັບນີ"ເນີຊີເອີ ໂອເຊ ມີໃຜ"ເປັນຫົວຕ້າ. ດຍະນີ້ໄດ້ແຂ່ງຄວາມບັງທາຍ

ທີ່ຈະໃຫ້ມີກາຍດັບເນີບະ ໂບບາຍດັບຄວາມສັບພິງທາງກາຍເຖິງບໍ່ໄປ ບອກຈາກນີ້ຈັງ ໄດ້ສເບີດວາມ
ເທັບໃບດັບນັບບຸງ ເປັດອາຍາກາຍແຂວງຄິດ ໑໑໐໐ເຖິງກາຍບັບບຸງເຮືອງພາສີອາກອນຂະກາຍ
ບິກສອງ. ຕໍ່ຈາກນີ້"ເນີຊີເອີ ນາແຜ່" ໄດ້ດ້ອນອັບຄວະຍະແຫ່ງກ່າງຈະມາລິກາຍບອບຄິດ ອັບ
ນີ"ເນີຊີເອີ ກຸບບວກ" ເປັນຫົວຕ້າ. ໃບໂວກາດນີ້"ເນີຊີເອີ ກຸບບວກ" ໄດ້ແຂ່ງເຖິງບັບທາຍຝ່າງ
ໄປໃບອັບທີ່ໄດ້ວັດວາມນັບບຸງທາຍຝ່າງກາຍແຂວງຄິດ. ບອກຈາກນີ້ "ເນີຊີເອີ ນາແຜ່" ຍັງ
ໄດ້ດ້ອນອັບຄວະຍະອີບຸກກາງບວນະ ແລະ ໄດ້ແກກຢູ່ບວນາມຄິດເທັບໃບກິຈາກບັບອີກສາຍຝ່າງ.

x x x

ຂະບວນການບັດກຳມະໂນນ ດຍາມເຮືອ. - ຂ່າວຈາກ"ປາອິນ"ເຮຈັງວ່າ ຂະບວນ
ແຜນອາ. ດອບໄດ້ຈັດຕັ້ງຄວບຄຸມກາຍຝ່າງຊັບແກ້ວ ໂດຍບິປະທາຍຝ່າງລາຍຊັບໄປນີ້ :

- "ເນີຊີເອີ ເອັບຄວາຍ ໂອເຊ" (ພັກປະຕິບັດ ບັງຄັບນີດິນ) ເປັນປະທາຍກັບກາຍຝ່າງປະເທດ
- "1-1" ໄປບ ກຸດວິງ" (ພັກທາຍອະບະວັດປະຊາ ກິບ) ເປັນປະທາຍກັບກາຍຝ່າງອອກ
ທະກັນ.
- "ເນີຊີເອີ ສວງວິງ ບາດິ" (ພັກປະຕິບັດ ບັງຄັບນີດິນ) ເປັນປະທາຍກັບກາຍຝ່າງ
ບາຍ.
- "ເນີຊີເອີ ວາຍແຜ່ ວາຍ" (ພັກເອີບີດິນ) ເປັນປະທາຍກັບກາຍຝ່າງບຸກຝັງ.
- "1-1" ແສງວິງ" (ພັກກັບຄວບອະແຫ່ງ ກຸດວິງເສດ) ເປັນປະທາຍກັບກາຍຝ່າງ
ບຸດິມັມ.
- "ເນີຊີເອີ ເອັບຄວາຍ ໂອເຊ" (ພັກປະຕິບັດ ບັງຄັບນີດິນ) ເປັນປະທາຍກັບກາຍຝ່າງບວນາມຄິດ
ບອກຈາກນີ້ ທາງທາຍຝ່າງອະບະວັດ ດຍະກັບນາທິກາຍຝ່າງກິໄດ້ຈັດຕັ້ງຂັບ ດັ່ງລາຍຊື່
ຂອງປະທາຍຝ່າງໄປນີ້ :
- "ເນີຊີເອີ ບຸດຍ" (ພັກກັບຄວບອະແຫ່ງ ກຸດວິງເສດ) ເປັນປະທາຍກັບກາຍຝ່າງບຸກຝັງ.
- "1-1" ວາຍວິງ" (ພັກກັບຄວບອະແຫ່ງ ກຸດວິງເສດ) ເປັນປະທາຍກັບນາທິກາຍຝ່າງອັບ
ກອບ.
- "ເນີຊີເອີ ດຍແສງ" (ພັກທາຍອະບະວັດຝ່າງບັງຄັບ) ເປັນປະທາຍກັບນາທິກາຍຝ່າງບຸກຝັງ.
- "ໂອເຊ ກຸບບວກ" (ພັກເອີບີດິນ) ເປັນປະທາຍກັບນາທິກາຍຝ່າງອອກທາຍອະບະສຸກ.
- "ເນີຊີເອີ ກຸບບວກ" (ພັກກັບຄວບອະແຫ່ງ ກຸດວິງເສດ) ເປັນປະທາຍກັບນາທິກາຍຝ່າງ
ບັງຄັບນັອ ທາຍ.
- "ເນີຊີເອີ ອາວຍບ ດຍວິງ" (ພັກເອີບີດິນ) ເປັນປະທາຍກັບນາທິກາຍຝ່າງເອີອິບຕັກທາງ
ທະເລ.
- "ເນີຊີເອີ ກິງວິວິງ" (ພັກທາຍອະບະວັດຝ່າງບັງຄັບ) ເປັນປະທາຍກັບນາທິກາຍຝ່າງ
ອອກທະກັນ.
- "ເນີຊີເອີ ໂອເຊ ໂອເຊ" (ພັກເອີບີດິນ) ເປັນປະທາຍກັບນາທິກາຍຝ່າງບວນາມຄິດ.

ແມ່ນລະຫວ່າງ ປະເທດອາເມລິກາ ແລະ ປະເທດຊີປີ.

ຄຳຂວັນກາຍຂອງ ອ.ສ. ຕ. ປ. ຕັ້ງແຕ່ເລີ່ມທະເລ. - ສາວກາກ"ບອກໂຕ" ແຈ້ງວ່າ : ໃບໂອກາດແທງມີຢູ່ຢູ່ປະ
ຊາມຂອງປະເທດອາເມລິກາ ຕາມຄວາມສະຫງວນ ທີ່ເນີນຊື່ ຊື່ກີ"ໂຍ" ອ.ສ. ຕ. ປ. ຕັ້ງແຕ່ເລີ່ມທະເລ
ໄດ້ຊື່ຂອງເຖິງແລຍະ ໃບບາບສອບໃບຂອງສິດບາບ. ຄຳບັນຍາຍເນື່ອງພາຍໃນ "ເນີນຊື່ ຊື່ກີ" ໃບ
ແຈ້ງວ່າ ສິດບາບອາດຈະເປັນໄປຕາມແຜນບັນຍາຍຂອງສິດບາບ "ປີໃບ" ທາກແຕ່ວ່າອະນິກາຍບັນຍາຍອີກແດ່.
ຕາບໃດທີ່ພາອະທາງອະທາບ ບັງປີໃບອະດັບເດີມນີ້ ປັບທາກໂຕໄລວາມາທັງບ່າກທາງເທິງອາດປະກອບແລະ
ອົງພາຍໃນສອບພາບກັບອອນບຸນແລະເປັນທາກພາບອອກເລີ່ມລຽງ ວັກບຸ.
ຄູ ວັກບຸດອາກາດ ວັກບຸກັບສອບພາບອອກ "ເນີນຊື່ ຊື່ກີ" ໃບ ເປັນວ່າ ເອົາອະທັສຊື່ຄວາມນິຍາງບໍ່ມີ
ວັກບຸອົງກາຍບາດຕິກ ມັບບາບອັດລັງຕິດໄປ. ແລະກາຍເປັນສອບພາບອອກກັບເຮົາ ໂອກເລີ່ມອີກອະນິກາຍ
ຢູ່ ບຸນປາງປາງໃດ.

ສ່ວນຕ່າງປະເທດ
- - - - -

ວະດຸກບາກບາບທາງດ້ານບຸກິດ. - ສາບາງບາກບາກແບບດັບບຸກິດ ແຈ້ງວ່າ : ໃບເຂດທ້ອງໄປຂອງແບບ
ອົບ ໄດ້ມີກາຍປະທະທະທາງ ທຸກໆສ່ວນປະເທດ. ທາງດ້ານເຂດ ປ່ຽງປັບເຂດທະເລແລະກຳປັ່ນອົບຂອງ
ປ່າງສອບພາບອອກ ໄດ້ເປີດກາຍໃກມດີກວ່າເປີດກາຍເທິງຂອງປ່າງສອບພາບອອກ ບອກອາກ
ນີ້ ບໍ່ອອນບິບ ໑໐ ລຳ ຕັ້ງໄດ້ໃນເມືອງທີ່ຕັ້ງຂອງປ່າງສອບພາບອອກ ໃບເຂດ "ກຸນລິງ" ທາງອາກເຂດແບບ
"ນັງລຸດີ" ໄປທາງທິດໃຕ້ ໕໐ ກ.ມ.

ປະເທດອົບເລີ້ນ ຈະພວກບາບແກ້ໂຊກບຸນອົບໃບກິດ. - ສາວກາກ"ບອກໂຕ" ແຈ້ງວ່າ ປະເທດອົບເລີ້ນ
ເລີ້ນ ຊຶ່ງຄວາມໃບກອງປະຊາມສະຫະປະຊາ ກາດມໄນທີ່ເລີ້ນນີ້ ກາດທີ່ອອນໄປ "ວ່າ ປະເທດອົບເລີ້ນ ຈະພວກ
ບາບທາທາງແກ້ໂຕເລີ້ນອົບໃບກິດ ໃບໂອກາດແທງກາຍເປີດປະຊາມສະຫະປະຊາ ກາດມໄນເລີ້ນເລີ້ນ.
ທິດທາງເຂດທາງທິດບອກເນື້ອກັບເດີມທາງກິດ. - ສ່ວນອາກ"ວາລິງຕິບ" ແຈ້ງວ່າ ບາບພົບ "ລິດິບ ໂກລິບ" ທິດ
ທ້າງ ເຂດທາງທິດບອກເນື້ອກັບ ໄດ້ເດີນທາງສອບພາບອອກກິດລິງຕິບ "ນັງ ໄປສູ່ເມືອງເລີ້ນ. ທັງນີ້ເພື່ອກວດອາກາດ
ໃບກິດນີ້.

ເບຍກອາດ. - ສ່ວນອາກ"ເບຍກອາດ" ແຈ້ງວ່າ "ເນີນຊື່ ພວກ ເບຍກອາດ" ອ.ສ. ຕ. ປ. ຕັ້ງແຕ່ເລີ່ມທະເລ
ເທດ "ດາລິດີ" ໄດ້ເດີນທາງອອກອາກ"ເບຍກອາດ" ມີວັນທີ່ ໔໕ ເດືອນນີ້ ພາບພັງທີ່ໄດ້ມີກາຍທາດິກັບບັບ
ດາບບໍ່ແທງ "ປໂກລາເລີ້ນ" ແລ້ວ. "ເນີນຊື່ ພວກ" ໄດ້ແຈ້ງວ່າ ປະເທດອົບເລີ້ນ ຈະພວກ ເຖິງວ່າກາຍບັບ
ທາດິດິງນີ້ອະດີດອາດຈະຈັດອົງກາຍອັດລັງຕິດເອົາກັບ ແຕ່ກິດິດວາ ວັກບຸກັບສອບພາບອອກ
ບອກກາຍນີ້. "ເນີນຊື່ ພວກ" ຕັ້ງໄດ້ສອບພາບອອກກິດລິງຕິບ ວັກບຸກັບສອບພາບອອກ ທາດິດິງ
ໂກລາເລີ້ນ. ອ.ສ. ຕ. ປ. ຕັ້ງແຕ່ເລີ່ມທະເລ ທາດິດິງ ແລ້ວ "ອາເລຍ" ເພື່ອອີກທາດິດິກັບອາດອາດມີວ່າງແທງ
"ແກຣມ". ສາບາງບາກບາກ"ອັງກອາ" ແລະ "ອາເລຍ" ແຈ້ງວ່າ ສິດິດລິງ ວັກບຸກັບສອບພາບອອກ
ປ່າງໃກ້ດິດອະທາງສອງປະເທດນີ້ ໄດ້ວ່າເປັນໄປແລ້ວ.



ເປັນໂອກາດແທງກາຍ

ວັນທີ່ ໒໒ ກຸມພາ ທີ່ ໖໐ ຄັງວີເປ ໑໙໕໖.

ວາລະຍາຍໃບກິດ

=====
ວາລະຍາຍເລີ້ນ
=====

ວາລະຍາຍ. - ມີວັນທີ່ ໒໒ ກຸມພາ ທີ່ ໖໐ ຄັງວີເປ ໑໙໕໖ ວາລະຍາຍ ໑໕ ໂງ ເລີ້ນວົງວົງກວດອາກາດກາຍເຈົ້າ
ວ່າງວັນ ພ້ອມດ້ວຍກັນ ໄດ້ເລີ້ນອາກາດອອກຂອງວາລະຍາຍ ເພື່ອເລີ້ນອອກອາກາດ
ທຸກໆສ່ວນ ທາດິດິງ ໃບເຂດເລີ້ນອອກອາກາດວາລະຍາຍ.

ໃບໂອກາດນີ້ ເຈົ້າບາບອາກາດ ພາຍໃນທີ່ສອບພາບ ງຽບ ໄດ້ພາກັນບໍລິເວນເລີ້ນເຖິງ
ບາບອອກເລີ້ນໄດ້ ແລະເພື່ອເປັນກຸນສັບພາບອອກເລີ້ນໄດ້ເດີນທາງໃບກວດເລີ້ນເຖິງ
ນັ້ນ.

ວາລະຍາຍ ເປັນເຊື່ອອາກາດເນື້ອກັບ
=====

ວາລະຍາຍ. - ມີວັນທີ່ ໒໒ ກຸມພາ ທີ່ ໖໐ ຄັງວີເປ ໑໙໕໖ ວາລະຍາຍ ໃບກິດ "ເນີນຊື່ ພວກ
ບໍ່ຊ້າຍທາງກາຍທາງອອກກາຍກັບກາຍພິເສດທາງອອກກາຍ ເປັນເຊື່ອອອກອາກາດອອກເນື້ອກັບ
ແຕ່ໂງ່ອອກເຖິງສອບພາບວາລະຍາຍ ແລະບາບອອກກັບນັ້ນ ໄດ້ພາກັນໂອກາດກາຍ
ແທງປະເທດວາລະຍາຍ ເພື່ອປະກອບກາຍໂອກາດເລີ້ນອອກກາຍນັ້ນ.

"ເນີນຊື່ ພວກ" ໄດ້ກັບນັບໂງ່ອອກແລ້ວເປັນວັນທີ່ ໖໐ ກຸມພາ.

ໃບເວລາທີ່ "ເນີນຊື່ ພວກ" ໄດ້ພາກັນໂອກາດກາຍ ງຽບນັ້ນ ທາດິດິງ ໄດ້ພາກັນໂອກາດກາຍ
ໃນອອກເຖິງປະກອບກາຍໂອກາດເລີ້ນ ໄດ້ພາກັນໂອກາດກາຍເຖິງອອກກາຍ
ກາຍໃກ້ເຖິງວັນທີ່ ໄດ້ບອກອາກາດເປັນເຊື່ອອອກເນື້ອກັບ.

ວາລະຍາຍ
=====

ວາລະຍາຍ. - ກະຖວງສອບພາບທາງວາລະຍາຍ ຕາມເງື່ອນໄຂຂອງວັນທີ່ເລກທີ່ ໑໒ ຄັງວີເປ ໖໐ ຄັງວີເປ
ທາງວາລະຍາຍ ທາດິດິງ ໄດ້ອັດລັງອອກຂອງ ບຸກິດກັບພິດວາຍ ທາດິດິງ ໃບກິດ ໃຫ້ເລີ້ນປະກອບກາຍ

